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دیدارهای مخفیانه احمدی نژاد با بقایی و مشایی به روایت امیری فر ؛

احمدی نژد برای انتخابات ریاست جمهوری برنامه ریزی می کند
2

فعالیت دوباره 
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انتظار تصمیم !
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تا انتخابات

سخنگوی شورای نگهبان: 
به پیش ثبت نام انتخابات ورود نکردیم

سخنگوی شورای نگهبان در نشست خبری گفت: در این 
مدت ۱۷ طرح و لایحه ارسالی از مجلس شورای اسلامی و 
۱۸ استعلام دیوان عدالت اداری در جلسات شورای نگهبان 

بررسی و اعلام نظر شد.
هادی طحان نظیف ســخنگوی شــورای نگهبان صبح 
روزگذشته )۱5 مهر( در نشست خبری با بیان اینکه در این 
مدت ۱۷ طرح و لایحه ارسالی از مجلس شورای اسلامی 
و ۱۸ اســتعلام دیوان عدالت اداری در جلســات شورای 
نگهبان بررســی و اعلام نظر شد، گفت: لایحه شورا های 
حل اختلاف که با اصلاحاتی در جلســه مورخ بیســت 
و دوم شــهریور ماه یک هــزار و چهارصد و دو به تصویب 
مجلس شــورای اسلامی رسیده اســت؛ در جلسه مورخ 
۱2/0۷/۱402 شــورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار 
گرفت و با توجه به اصلاحات به عمل آمده مغایر با موازین 

شرع و قانون اساسی شناخته نشد.
سخنگوی شورای نگهبان درباره لایحه ساماندهی و نظارت 
بر تجارت مرزی )کولبری و ملوانی( گفت: در جلسه اخیر 
شــورای نگهبان مورد بررسی قرار گرفت که نسبت به آن 
چند ابهام و اشکال وجود داشت؛ به طور مثال در ماده یک 
در خصوص مشمولان و ضوابط آن ها ابهاماتی وجود داشت، 

این ها باید دقیق مشخص شود.
وی افزود: در تبصره دو ماده یک این لایحه نیز عبارتی بود 
که ابهام وجود داشت؛ در ماده 4 از این جهت که عبارتی 
آمده بود که وزارتخانه ها و دســتگاه ها که در این کارگروه 

حضور دارند، با ابهاماتی مواجه شد.
طحان نظیف در خصوص طرح فهرســت قوانین و احکام 
نامعتبر در حوزه صنعت گفــت: این طرح خلاف موازین 
شرع و قانون اساسی شناخته نشد؛ تاکنون هفت طرح در 
خصوص احکام نامعتبر در حوزه های مختلف داشتیم که 

منسوخ اعلام و تبدیل به قانون شدند.
ســخنگوی شــورای نگهبان درباره طرح ساماندهی بازار 
زمین، مسکن و اجاره بها بیان داشت: در مرحله قبل نسبت 
به این مصوبه ابهامات و ایرادات فراوانی داشتیم و برخی از 

ابهام ها همچنان باقی است.
وی در خصوص طرح تأمین مالی تولید و زیرســاخت ها 
گفت: باتوجه به حجم این مصوبه جلســات متعددی در 
شورای نگهبان داشتیم. باتوجه به حجم این مصوبه، ایرادات 
و ابهاماتی نسبت به این مصوبه وجود داشت؛ هیئت عالی 
نظارت بر حسن اجرای سیاست ها نیز ایرادهایی اعلام کرد. 
همچنین لایحه موافقتنامه بین دولت جمهوری اسلامی 
ایران و بلاروس به دلیل استفاده از واژگان غیرفارسی مغایر 

با اصل ۱5 قانون اساسی شناخته شد.
وی درباره طرح دوفوریتی تمدید برنامه ششم توسعه گفت: 
در این مصوبه به این دلیل که برخی مغایر اصل ۱۱2 قانون 
اساسی بود و به مجلس اعلام کردیم، تصمیم گیری نهایی 
ادامه در صفحه 2

مرکز روابط عمومی واطلاع رسانی وزارت امور اقتصادی 
و دارایی در پی فضاســازی برخی رسانه ها در خصوص 
جوابیه مورخ ۱4/۷/۱402 این وزارتخانه با عنوان »ایران 
سازوکارهای داخلی خود را برای مبارزه با پولشویی دارد« 
تأکید کرد در حــوزه اف ای تی اف تحول جدیدی رخ 
نداده است و تصمیم گیری درباره لوایح مربوط به مبارزه 
با پولشویی در مراجع عالی همچون شورای عالی امنیت 

ملی و مجمع تشخیص مصلحت نظام است.
به گزارش شادا، در این توضیح آمده است؛ ایران خلأهای 
نهادی و احکام و قوانین مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم را رفع و بر مبنای استانداردهای بین المللی و 

حتی فراتر از این اســتانداردها این موضوع را پیگیری 
کرده است.

یکی از اقدامات دولت سیزدهم مربوط به سیاست گذاری 
در بحث مبارزه با پولشــویی و تروریسم بوده و در این 
مدت معادل کل 4 سال دولت گذشته تلاش شده است.

این گزارش می افزاید؛ ارتقای اســتانداردهای مبارزه با 
پولشــویی و تأمین مالی تروریسم از سوی ایران، حتی 
فراتر از آنچه در گروه FATF دنبال می شــود حکایت 
از تلاش های انجام شــده در دو ســال گذشته است اما 
این موضوع برای کشورهای غربی تنها یک بازی سیاسی 

برای فشار بیشتر بر کشورمان است.

واکنش وزارت اقتصاد به خبر پذیرش FATF توسط ایران

حفاظت از رودخانه ها به عهده چه کسی است؟

مالکیت خصوصی بر ثروت ملی!
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دیدارهای مخفیانه احمدی نژاد با بقایی و مشایی به روایت امیری فر ؛

احمدی نژد برای انتخابات ریاست جمهوری برنامه ریزی می کند نه مجلس
احمدی نــژاد برنامه ریزی برای انتخابات 
مجلس را کلید زده اســت؟« این سوالی 
اســت که این روزهــا در برخی محافل 
سیاسی مطرح می شود و سکوت نصفه و 
نیمه او طی چندماه اخیر را مرتب با یک 
برنامه ریزی انتخاباتی می دانند. با این حال 
امیری فر، چهره روحانی که در گذشــته 
در دولت های نهم و دهم حضور داشــته 
این احتمــال را جدی نمی داند و معتقد 
است برنامه ریزی احمدی نژاد معطوف به 
انتخابات ریاست جمهوری ۱404 است نه 

انتخابات مجلس ۱402.
امیری فر تاکید دارد دســت احمدی نژاد 
برای فرستادن نماینده به مجلس بسته 
اســت و به جز چند چهره معدود کسی 
دراطرافش باقی نماینده اســت. او در این 
گفتگو از دیدارهای مخفیانه احمدی نژاد 
با بقایی و مشایی هم روایت کرد و ادعاها 
دربــاره تلاش برای تــرور رئیس جمهور 
پیشین را خبرسازی می داند تا واقعیت. 
او در این گفتگو که پیش از ماجرای سفر 
احمدی نژاد به گواتمالا و حاشــیه های 
حضورش در فــرودگاه رخ داد، تاکید می 
کند؛»احمدی نژاد تمام شده و یک مُرده 

سیاسی است.«
مشروح گفتگوی خبرگزاری خبرآنلاین 
با عبــاس امیری فر، فعال سیاســی و از 
دولتمردان دولت نهم و دهم را می خوانید؛
*آقای امیری فــر! برخی زمزمه ها 
حکایت از برنامه ریزی طیف نزدیک 
به احمدی نژاد برای انتخابات مجلس 
دارد، ارزیابــی شــما از برنامه های 
یارانش  و  نــژاد  احمدی  انتخاباتی 

چیست؟
بنــده این موضوع که احمــدی نژاد وارد 
انتخابات مجلس شــود را بعید می دانم 
به این دلیل که اگر چهره های شــاخص 
نزدیک به احمدی نژاد که تعداد کمی هم 
هستند برای انتخابات مجلس ورود پیدا 

کنند ردصلاحیت خواهند شد.
شاید افرادی چراغ خاموش و ناشناس از 
ســوی احمدی نژاد کاندیدای انتخابات 

مجلس شوند
مگر اینکه عده ای به صورت ناشــناس و 
بدون سابقه به صورت چراغ خاموش وارد 
گود انتخابات مجلس شوند که آنها هم رأی 
نخواهند آورد. بنابراین بعید می دانم اینها 

برای انتخابات مجلس ورود پیدا کنند.
در واقع آقای علیرضا بیگی نماینده تبریز 
چهره شاخص نزدیک به آقای احمدی نژاد 
است که تقریبا وی جایگزین آقایان بقایی 
و مشایی شده که در عین حال لیدر آقای 
احمدی نژاد نیز شده است. البته با وجود 
تخلفاتی که داشــته و دادگاهی نیز شده 

قطعا وی رد صلاحیت خواهد شد.
احمدی نژد برای انتخابات ریاست جمهوری برنامه 

ریزی می کند
به نظر می رســد آقای احمــدی نژاد 
برای انتخابات ریاست جمهوری خواهد 
آمد البته سکوت وی هم مبین همین 
موضوع است. البته چندان هم سکوت 
نکرده چرا که سایت خبری وی فعالیت 
دارد و با تمام توان در حال تخریب دولت 

فعلی است.
آقای احمدی نــژاد مانند دوره های قبل 
برای انتخابات ریاست جمهوری برنامه دارد 
و در واقع به دنبال این مسئله است که به 
نوعی حضور پیدا کند که البته این بار هم 
مثل گذشــته ردصلاحیت خواهد شد و 

نظام، ایشان را تایید نمی کند. 
البته غالبا افرادی هم که در دولت نهم و 
دهم حضور داشتند از آقای احمدی نژاد 
اعــلام برائت کردند که در حال حاضر در 
دولت مسئولیت دارند اما ارتباطی ندارند و 
ارتباطاتشان را با وی قطع کرده اند. به هر 
حال اینها نیروهای دولت نهم و دهم بودند 
که عملکرد موفقی نیز داشــتند در حال 
حاضر در حال همکاری با دولت رئیسی 

هستند.

چهره های نزدیک به احمدی نژاد ردصلاحیت 
می شوند

*برای انتخابات مجلس یازدهم، گفته 
می شد آقای احمدی نژاد تلاش کرد 
از شهرهای دارای یک یا دو نماینده، 
نیروهای نزدیک به خود را به مجلس 
بفرستد، به نظر شما امکان دارد در 
این دوره هم مجددا همین برنامه را 

پیاده سازی کند؟
بعید می دانم چنین اتفاقی رخ دهد. چهره 
های شــاخص نزدیک به آقای احمدی 
نژاد به تعداد انگشتان دست است چراکه 
ردصلاحیت هم خواهند شد. یک سری 
افرادی هم که ناشناس باشند رأی ندارند 
اگر هم به صورت علنی برای مجلس ورود 
پیدا کنند و آقای احمدی نژاد از آنها دفاع 
کند قطعا در مورد آن چهره ها حساسیت 

وجود دارد و ردصلاحیت خواهند شد.
احمدی نژاد تمام شده است

البته ممکن اســت تعدادی در حد یکی 
دو نفر وارد مجلس شود که نقش و تاثیر 
چندانی هم نخواهند داشــت. به نظر می 
رسد این جریان بتواند در انتخابات پیش 
رو برُد چندان خاصی داشته باشد. بنابراین 
باید احمدی نژاد را تمام شده قلمداد کرد 
چون در عرصه ها وارد نخواهد شد اگر هم 
ورود کند مردم به وی اقبالی نشــان نمی 
دهند گرچه جریــان احمدی نژاد تلاش 

برای جذب مردم دارد اما بعید است چنین 
اتفاقی رخ دهــد. در مجموع نباید درباره 
احمدی نــژاد صحبت کرد چرا که چهره 
ها و شــخصیت های جوان و پرانرژی و 
همچنین گروه های دیگری داریم که اینها 
وارد عرصه انتخاباتی خواهند شد. بنابراین 
احمدی نژاد و جریان منسوب به وی بعید 

است بروز و ظهور خاصی داشته باشند. 
احمدی نژاد پا به ســن گذاشته است اما 

برای انتخابات ۱404 تلاش خواهد کرد
*از نگاه شــما بعید به نظر می رسد 
اما برخــی معتقدند در قالب همین 
تاکتیک سکوت، برنامه های انتخاباتی 

احمدی نژاد در حال انجام نیست؟
البته آقــای احمدی نژاد بــه طور کامل 
سکوت نکرده چرا که ســایت وی فعال 
است. در ارتباط با انتخابات مجلس بعید 
به نظر می رسد برنامه و نقشه ای داشته 
باشد به هر حال پا به سن گذاشته است 
برای مجلس بعید اســت برنامه خاصی 
داشته باشد اما تمام تلاش های وی برای 

انتخابات ۱404 است.
احمدی نژاد مخفیانه با بقایی و مشایی دیدار 

می کند
*اخیرا شنیده شــده که با آقایان 
مشایی و بقایی دیدار داشته است، 

شما اطلاعی دارید؟ واقعیت دارد؟
به هر حال یک ســری حساســیت ها 
در ارتباط با ایــن آقایان به ویژه در رابطه 
با محکومیت و حبس آنــان وجود دارد 
بنابراین به طور علنی و آشــکار به دنبال 

این دو نفر نیستند منتهی آقای احمدی 
نژاد به طور مخفیانه با این دو نفر به صورت 
هفتگی دیدار و ملاقات دارد که این موضوع 
را می تــوان از محافظ آقای احمدی نژاد 

پرسید و جویا شد.
در ارتباط با چهره های جدید مثل آقای 
بیگــی و غیــره نیز می تــوان گفت که 
تعدادشان به اندازه انگشتان دست است 
و این ها هم جایگاهــی ندارند و در عین 
حال دولت هم از آنها استفاده نمی کند. 
مثل آقایان شیخ الاسلام، حسن موسوی، 
جوانفکر، الهام و ... نمی توانند وارد عرصه 

انتخابات شوند.
می گویند دولت رئیسی موفق نمی شود و 
مردم مجبورند به احمدی نژاد رجوع کنند

بنابراین به نظر می رسد همه برنامه اینها 
برای انتخابات ۱404 است و تحلیل این 
عده این اســت که دولت رئیســی موفق 
نمی شود و مردم مجبور هستند به آقای 
احمدی نژاد رجوع کنند در واقع به تعبیری 
مثل تحلیل های آبکیِ گذشته ، تحلیل 

های درستی نبوده است.
بنده قبلا هم گفتم که آقای احمدی نژاد 
اگر وارد انتخابات ۱۳۹۶ و ۱400 شــود 
ردصلاحیت می شود و این اتفاق هم رخ 
داد و پیش بینی بنده درست بود. بنابراین 
پیــش بینی بنده این اســت چون آقای 
احمدی نژاد تمایل دارد اپوزیسیون باشد 

و برخلاف موج حرکت کند تصور می کنند 
دولت رئیســی موفق نمی شود و فرصت 
برای حضور وی در انتخابات مهیا می شود 
و در نهایت نظام هم مجبور می شود وی را 

تاییدصلاحیت کند.
*نگاه جامعه و مردم را به آقای احمدی 
نژاد چطور می بینید؟ آیا استقبال عده 
ای از وی باعــث ایجاد این تصور در 

آقای احمدی نژاد نشده است؟
خیر. بعید به نظر می رسد. اگر بنده هم 
یک سایت و امکانات مالی خوبی در اختیار 
داشته باشــم مثل وی فعال خواهم بود 
بنابراین وی با این امکانات و این سایت می 
تواند بخشی از مردم را با خود همراه کند 
البته اینها بیشتر سروصدایی بیش نیست و 

اقبال چندانی هم نخواهد داشت.
احمدی نژاد یک مُرده سیاسی است

در واقــع برای فردی که مُرده سیاســی 
قلمداد می شــود بعید است نظام چنین 
فردی را تایید کند. در قانون اساسی آمده 
است که ولایت فقیه جزو ارکان نظام است 
اما آقای احمدی نــژاد ولی فقیه را قبول 
ندارد. در واقع قبل از ســال ۹5 و قبل از 
اینکه بنده از ایشــان جدا شوم با ولایت 
فقیه موافقتی نداشت.  از یک سو براساس 
رفتارهایی هم که آقــای احمدی نژاد در 
اواخر دولتــش انجام داد و جلوی رهبری 
ایســتاد نظام به هیچ وجه بــه وی اجازه 

میدان دادن نخواهد داد.
از سوی دیگر هم باید گفت که رأی ندارد 
به هر حال مردم به دنبال چهره های جدید 
هســتند. پیش بینی بنده این است که 

در انتخابــات پیش روی مجلس، با توجه 
به ثبت نام چهره های جوان، یک ســری 
چهره های جدیدی به مجلس وارد خواهند 
شــد و مردم ما به کسانی که شرایط لازم 
را دارند، تایید شوند و با نظام و رهبری و 
مردم هماهنگ باشند و در عین حال به 
جناح چپ و راســت وابسته نباشند رأی 

خواهند داد.
اگر دولت آقای رئیســی در کنترل تورم، 
کاهش قیمــت دلار و بهبــود وضعیت 
اقتصادی موفق عمل کند و مذاکرات هم 
به طور مطلوب صورت گیرد در انتخابات 
ریاست جمهوری رأی خواهد آورد. با توجه 
به ارتباطاتی که با مردم شهرستان های 
مختلف داریم بعید اســت مردم از آقای 

احمدی نژاد استقبال کنند. 
موضوع ترور احمدی نژاد اصلا واقعیت ندارد /او 

10 تا 12 محافظ دارد
تحریم  به  نــژاد  احمدی  *واکنش 
بایدن  از ســوی دفتر جو  شدنش 
رییس جمهور آمریکا و ادعای ترور 
آقای احمدی نژاد از سوی دفترش را 
چطور تحلیل می کنید و تا چه حد به 

واقعیت نزدیک بوده است؟
این موضوع ترور اصلا واقعیت ندارد نخست 
اینکه نظام ما هزینه زیــادی بابت آقای 
احمدی نژاد می پــردازد حداقل ۱2-۱0 
نفر محافظ شخصی دارد به جز مسئولیت 
ناچیزی که در مجمع تشخیص دارد آن 
هم به این دلیل که وی به طور کامل جزو 
اپوزیسیون نشود و نظام هم به دنبال این 
موضوع نیست با توجه به فرمایشات مقام 
معظم رهبری مبنی بر جذب حداکثری و 
دفع حداقلی، نمی خواهند وی را از نظام 

خارج کنند.
همه اقدامات آقای احمدی نژاد در راستای 
مطرح کردن خود اســت در واقع روحیه 
وی این گونه اســت به عبارتی وقتی اگر 
ببیند نمی تواند نقشی ایفا کند دست به 
یک سری رفتارها می زند بنابراین به نظر 
می رسد آقای احمدی نژاد به خارجی ها 
وابسته است بدین گونه که بایدن هم وقتی 
حتی احمدی نژاد مطرح نیست به یکباره 
وی را تحریم می کند در حالی که وی هیچ 

نقشی ندارد.
احمدی نژاد می خواهد دل بایدن را بدست 

آورد
بنابراین خارجی ها چندان بدشان نمی آید 
که احمدی نژاد را اپوزیسیون کنند. احمدی 
نژاد هم بلافاصله به دفتر بایدن نامه نگاری 
می کند مثل نامه ای که به ترامپ نوشت. 
جالب است که در نامه اش به بایدن، رییس 
جمهور آمریــکا را رییس جمهور محترم 
خطاب می کنــد و به نوعی به دنبال این 
اســت که به تعبیری دل آقای بایدن را به 
دست آورد و به سمت خود جذب کند.  در 
واقع از نگاه بنده این گونه اقدامات احمدی 
نژاد هماهنگ شده است. این ادعای ترور 
هم در راستای مطرح شدن احمدی نژاد 
عنوان شده است مگر اینکه بخواهند ادعای 
تــرور را مطرح کنند و فضــای جامعه را 
ملتهب کنند. بنابراین به نظر می رسد که 
خبر ترور از سوی یاران احمدی نژاد مطرح 
شــده تا به تعبیری احمدی نژاد را روی 

بورس بیاورند و در جامعه مطرح کنند. 
*یعنی احمدی نژاد با هر ترفندی به 

دنبال مطرح کردن خود است؟
این اقدامات و رفتارها بیانگر این است که 
وی اقبالی ندارد و یاران وی با انتشار برخی 
مطالب به دنبال مطرح کردن احمدی نژاد 
هستند. مشخص است که این گونه خبرها 
از سوی یاران احمدی نژاد است و شک و 

تردیدی در این باره وجود ندارد.
آنها با متهم کردن نظام و انتشار شایعات در 
انتخابات به دنبال جذب قشر خاکستری در 
انتخابات آینده هستند چون می دانند در 
انتخابات ردصلاحیت خواهند شد به دنبال 
ایجاد التهاب در جامعه و دور کردن مردم از 

هدف اصلی هستند. 

عباس امیری فر، از دولتمردان دولت های نهم و دهم و از مخالفان 
امروز احمدی نژاد، می گوید: احمدی نژاد مانند دوره های قبل برای 
انتخابات ریاست جمهوری برنامه دارد و در واقع به دنبال این مسئله 
است که به نوعی حضور پیدا کند که البته این بار هم مثل گذشته 

ردصلاحیت خواهد شد و نظام، ایشان را تایید نمی کند

,,

در این خصوص را مجمع خواهد داشت.
طحان نظیف درباره طرح حمایت از گزارشگران فساد اظهار داشت: 
نســبت به یک ماده آن ابهاماتی وجود داشت و اگرچه اصلاحاتی 

صورت گرفت اما ابهامات ما باقی مانده است.
سخنگوی شــورای نگهبان درباره آخرین مصوبه مربوط به طرح 
شفافیت قوای سه گانه و دســتگاه های اجرایی خاطرنشان کرد: 
همان طور که پیــش از این برخی از نمایندگان و اعضای مجمع 
اعلام کرده بودند، هیئت عالی نظارت مواردی مبنی بر مغایرت با 

سیاست های کلی اعلام کرده بودند.
وی در پاسخ به سؤال خبرنگاری در خصوص مرحله پیش ثبت نام 
انتخابــات مجلس شــورای اســلامی، ابراز کرد:  مــا در مرحله 
پیش ثبت نام ورودی نداریم، دستگاه های متناظر و مرتبط با این 
موضوع استعلام های صورت گرفته را باید پاسخ بدهند، آمار و ارقام 
را باید از وزارت کشــور خواســت، ما در این مرحله هیچ ورود و 
حضوری نداریم؛ کار شورای نگهبان بعد از ثبت نام آغاز خواهد شد.

طحان نظیف همچنین در پاســخ به ســؤال خبرنــگاری درباره 
راهبردهای چهارگانه که از ســوی رهبر معظم انقلاب اســلامی 
اعلام شــد، گفت: از ابتدای سال تاکنون جلسات مختلفی برای 
اجرایی سازی این راهبردها داشتیم؛ هرکدام از دستگاه ها وظایفی 
دارند، شورای نگهبان درباره تعدادی از این راهبردها نقش مستقیم 
و درباره برخی نقش غیرمســتقیم دارد، سایر دستگاه ها در قبال 
برخی از این راهبردها نقش دارند و اثرگذار هستند؛ مثلاً نسبت به 
بحث های معیشتی و اقتصادی و وعده هایی که مسئولان می دهند 
درباره مشارکت نقش دارند، امیدواریم زمینه های رقابت و مشارکت 

بیشتر فراهم شود.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی درباره شفافیت قوای 
سه گانه اظهار داشت: درباره این موضوع باید از اعضای هیات عالی 
نظارت پرسید و در مورد سرنوشت آن باید گفت که مصوبات باید 
فرآیند قانونی خود را طی کنند و  اگر توضیحات بیشتر نیاز باشد 

باید به خودشان رجوع کرد.
وی درباره بازدید نمایندگان تشــکل های دانشــجویی از صحن 
شورای نگهبان، با اشاره به اینکه اولین بار است که این کار صورت 
می گیرد، گفت: بنامان بر این است که این جلسات تداوم یابد و با 

اقشار مختلف این جلسات را داشته باشیم.
طحان نظیف در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره پیش ثبت نام ها 
و مشــارکت گفت: پیش ثبت نام یک مرحلــه جدید در فرآیند 
انتخابات است که برای قانون انتخابات مجلس پیش بینی شد؛ این 
مرحله با استقبال خوبی مواجه شد. مرحله پیش ثبت نام، مرحله 
صحت سنجی مدارک عینی افراد از طریق دستگاه های تخصصی و 

محدود به همان مواردی است که در قانون آمده است.
این مزیت است که افراد با دستگاه های تخصصی مواجه باشند. به 
طــور مثال وزارت علوم درباره مدارک افراد نظر می دهد. یا اینکه 
دادستانی نسبت به محکومیت افراد اظهارنظر کند. اگر شکایت و 
اعتراضی هم وجود دارد، این مراجع بررسی و پاسخ می دهند. ما 
تصور نمی کنیم که این مواردا اثری در مشارکت داشته باشد و آن 

را در راستای حقوق مردم و داوطلبان ارزیابی می کنیم.
سخنگوی شورای نگهبان در پاســخ به سوالی درباره ثبت اموال 
غیرمنقول گفت: این مساله بسیار مهم و مصلحت قطعی کشور 
است. اما وظیفه تشخیص مصلحت برعهده مجمع است و آخرین 
نظری که شورای نگهبان نسبت به این مصوبه داشته آذرماه سال 
گذشته بود؛ اکنون موضوع در اختیار شورای نگهبان نیست و در 
اختیار مجمع تشخیص مصحلت نظام است و آن ها باید نظر نهایی 

خود را اعلام کنند.
وی درباره  حضور همه جریان ها در انتخابات اظهار داشــت: باید 
ببینیم که چه تعــداد از افراد ثبت نام نهایی را انجام خواهند داد. 
تجربه انتخابات در ادوار گذشــته این بود که همواره جریان های 
سیاسی مختلف حضور داشتند؛ در کنار اکثریت و اقلیت افرادی 
بودند که به صورت مستقل حضور داشتند. در انتخابات پیش رو نیز 
پیش بینی می شود چنین وضعیتی را شاهد باشیم. ما در شورای 
نگهبان در بررســی های خودمان نگاه حزبی، جناحی و گروهی 

نداریم و از حضور همه جریان ها استقبال می کنیم.
طحان نظیف در پاسخ به ســوالی در خصوص پیش ثبت نام ها و 
حواشی آن بیان داشت: ثبت نام اولیه فی البداهه نبود؛ بعد از اینکه 
۷ سال قبل در سیاست های کلی انتخابات مطرح شد در محافل 
گوناگون مورد بحث و بررســی قرار گرفت. در شورای نگهبان با 
رسانه ها صحبت کرده بودیم؛ فرآیند تصویب قانون نیز از یک سال 
و نیم قبل شروع بود. در عمل با استقبال خوبی از سوی متقاضیان 

داوطلبی مجلس مواجه شد.

تا انتخابات

لی
داخ

ت 
یاس
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ادامه از صفحه اول

شورای نگهبان: 
به پیش ثبت نام انتخابات ورود نکردیم
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نبرد سربازان نامرئی ایران اسلامی علیه اسرائیل

اکنون نوبت قدرت نمایی ایران رسیده است
غفــور کریمی: رســانه ای شــدن 
دسترســی ایران به هفتاد هزار ســند 
محرمانــه و فوق محرمانه قضایی رژیم 
اســرائیل، جنگ اطلاعاتی و رسانه ای 
بیــن ایران و این رژیــم را وارد مرحله 
تازه کرده است. بی شک این اطلاعات 
در حــال بررســی و تحلیل از ســوی 
کارشناســان امنیتی ایران هســتند و 
ارائه قطره چکانــی و درز هدفمند آن 
به رســانه ها با محوریت پرونده های 
قضایی نتانیاهو ارسال پیامی زهرآگین 
به ســران این رژیم علــی الخصوص 
بنیامین نتانیاهو اســت. در شــرایطی 
که نا آرامی های داخلی، جامعه مدنی 
اسرائیل به مثابه ماگمای جوشان است 
افشای این رخنه اطلاعاتی و رونمایی از 
سندهای مورد اشاره می تواند بر لهیب 
تلاطم هــای موجود و عمیق تر کردن 
مغاک های موجــود در بدنه این نظام 

منجر شود. 
زمان و نحوه دسترســی ایران به اسناد 
مذکــور و همچنیــن ترکیب اســناد 
نامشخص است، طبعاً گمانه زنی ها در 
خصوص ماهیت اسناد ادامه دارد. اعلام 
این موضوع از رسانه لبنانی و همچنین 
یکــی از روزنامه های داخلی به صورت 
محدود و مبهم تکنیکی رسانه ای است 
که بر پیچیدگی های آن افزوده اســت 
زیرا بر خلاف سیاســت های رسانه ای 
و پروپاگاندا و شــبکه ی جهان شمول 
رســانه های تحت سیطره صهیونیسم 
بین الملل، ایران در خصوص عملیات 
این چنیــن تبلیغات گســترده ای را 
انجام نخواهد داد زیرا بر خلاف عملیات 
مورد ادعای اسرائیل و سرقت اسناد با 
موضوعیت اتمی و نمایش رســانه ای 
نتانیاهو از لوح های فشــرده و زونکن 
مدارک، اسناد در اختیار ایران معطوف 
به یک موضوع نیست و طیف گسترده 
ای از افــراد دارای پرونده قضایی را در 
برخواهد گرفت، بنابراین دلیلی بر نشر 
اســناد و تبلیغات رســانه ای و اطلاع 
رسانی به افکار عمومی، احساس نمی 
شود بی شک پس از بررسی و استخراج 
نام افراد دارای پرونده قضایی توســط 
سیســتم اطلاعاتی ایران، فرایند های 
امنیتی شامل ارتباط گیری با اشخاص 
دارای پرونده قضایی به واســطه اسناد 
در اختیار، اجرای ترفندهای اطلاعاتی 
برای جذب، همــکاری جبری و ایجاد 
منابع جدید در بدنه اجتماعی و سیاسی 
اســرائیل، انجام خواهد گرفت، پروسه 

ای که به بهره مندی دســتگاه امنیتی 
به اطلاعات ارزشــمند و ذی قیمت با 
کمترین هزینه مالی و  انســانی، منجر 

خواهد شد.
در این بین به صورت هوشمندانه تنها 
نــام بنیامین نتانیاهو و دسترســی به 
پرونده پزشــکی وی در رسانه ها طرح 
شــده است، مســئله ای که با شرایط 
سیاســی و اجتماعی کنونی حاکم بر 
اسرائیل به صورت مستقیم ارتباط دارد. 
بنابراین دور از منطق است که در صورت 
وجود هر گونه سند یا اسناد راهبردی 
)هم وزن با اســناد مرتبط با نتانیاهو(، 
فرایند رســانه ای کردن آن انجام شود 
چرا که تضاد و جدال ایران و اســرائیل 
به وجود و عدم وجود نتانیاهو در صحنه 
سیاسی اســرائیل محدود نیست و در 
صورت سقوط نتانیاهو و حضور هر یک 
از افراد سیاسی اسرائیل بر مسند قدرت، 
این تخاصم ها تداوم خواهد یافت فلذا 
بســیار معقول خواهد بود که اسناد در 
اختیار به صورت موشــکافانه بررسی و 
حداکثر اســتفاده از محتوای اسناد، در 

هر سطح ارزش اطلاعاتی انجام شود.
شخصیت  مهمترین  نتانیاهو  بنیامین 
صحنه سیاســی اسرائیل در آغاز هزاره 
جدید به شــمار می رود. زیــرا تداوم 

حضور وی در قدرت و استمرار  سیاست 
های مطلوب وی، تاثیر شگرفی در شکل 
دادن به رفتار و تصمیمات سیاســت 
خارجی این رژیم در صحنه بین المللی 
داشــته است. ســبک رهبری و اتخاذ 
رویکرد هجومی نتانیاهو در دیپلماسی 
بوده اســت که نشان آن را می توان در 
رفتار سیاست خارجی و امنیتی اسرائیل 
تحت رهبــری وی در قبال موضوعات 
منطقه ای بویژه برنامه هسته ای ایران و 
نظریه تشکیل دولت مستقل فلسطینی، 

مشاهده کرد.
زمانی که نتانیاهو در دهه ۸0 میلادی 
به عنوان ســفیر رژیم صهیونیستی در 
ســازمان ملل متحد فعالیت می کرد 

مصر به عنوان قوی ترین کشور عربی، 
به دلیل فشار و سرخوردگی از شکست 
های مکرر، با اسرائیل از در صلح درآمده 
بود. سایر ملت های عرب مترصد بروز 
فرصتی برای نابــودی این رژیم بودند 
لکن پشتیبانی تمام قد غرب از این رژیم 
و وابســتگی های بنیادین این دول به 
ایالات متحده مانع از این امر بود. عراق 
و سوریه به دلیل نزدیکی به بلوک شرق 
به عنوان جدی ترین تهدیدات متعارف 
علیه اسرائیل محسوب می شدند، ایران 
انقلابی بر خلاف رژیم ســابق به نماد 
مصمم مسلمین علیه دولت یهود تبدیل 
شده بود لکن به دلیل نوپا بودن و وجود 
اختلافات داخلــی و تحمیل جنگ با 
عراق، قادر به عملی کردن تئوری های 
انقلابی اش در خصوص امت اســلام و 
مسئله فلسطین نبود، عربستان سعودی 
همچنان ژست دشــمن قسم خورده 
را حفظ کرده بــود و به اردن به عنوان 
گذرگاه احتمالی تهاجم از سمت شرق 

نگریسته می شد.
از زمان به قدرت رسیدن دوباره در سال 
200۹ تهدیدات وجودی اســرائیل به 
عنوان بنیان اصلی جهان بینی نتانیاهو 
تا حــدود زیادی تغییر یافته زیرا عراق 
فرســوده و جنگ طلب طــی تهاجم 

نظامی جهانی علیــه صدام به رهبری 
آمریــکا در ســال 200۳ از فهرســت 
تهدیدات وجودی اسرائیل حذف شده، 
سوریه به دلیل جنگ داخلی پس از بهار 
عربی نه تنها تهدید جدی بحساب نمی 
آید بلکه به محلی برای تسویه حساب 
اســرائیل با ایران تبدیل شــده است، 
سودان و لیبی دچار تغییر نظام، جنگ 
داخلی و تجزیه شــده اند، عربســتان 
ســعودی بعنوان اصلــی ترین متحد 
آمریــکا در جهان عرب نــه تنها دیگر 
تهدیدی علیه اســرائیل محسوب نمی 
شــود بلکه مسیر به رسمیت شناختن 
این رژیم و عادی ســازی روابط با آن 
را در پیش گرفته اســت و زمزمه این 

فرایند به مانند برخی دیگر از دول عربی 
بگوش می رسد. و اما  ایران، جمهوری 
اسلامی همچنان نقش دشمن اصلی را 
در جهان بینی مبتنی بر تهدید وجودی 
نتانیاهو ایفا می کند. به طوری که وی 
خود را متعهد می داند که به هر قیمت 
و هر وسیله ای مشتمل بر ترور فیزیکی، 
تهدید به حمله هوایی، خرابکاری، لابی 
سیاســی، پروپاگاندای وســیع رسانه 
ای، ایران هراســی، فشار بر کشورها و 
نهادهای بین المللی، تحریک و تشویق 
به جنگ قدرت هــای جهانی با ایران، 
توطئه برای تغییر نظام، حمایت از گروه 
های معارض، تجربه طلب و تروریست 
تلاش کرده اســت ایــران را معدوم و 
برنامه هســته ای کشــور را متوقف و 
منکوب کند. بــه هر روی لفاظی های 
مکرر نتانیاهو و تهدید به انجام حملات 
یکجانبه علیه تأسیسات هسته ای ایران 
سیر صعودی داشته اســت. او بارها و 
در هر فرصتی به شــهروندان اسرائیل 
گوشزد می کند که ایران قصد نابودی 
اســرائیل را دارد و او تنها رهبری است 
که توانسته است جامعه بین المللی را 
برای بقای اسرائیل ترغیب و تشریک و 

از این نابودی ممانعت کند.
به نظر می رســد گــزاره تهدید ایران 
در شاکله ذهنی نتانیاهو بیش از آنکه 
ماهیتــی اعتقادی و حقیقی داشــته 
باشــد، دارای بعدی روانــی و با هدف 
تثبیت موقعیت و جایگاه سیاسی وی 
در رأس هــرم قدرت اســرائیل از یک 
سو و جلب حداکثری صهیونیسم بین 
الملل و حمایت های سیاسی، اقتصادی 
و امنیتــی دولت های غربــی از رژیم 

اسرائیل از سوی دیگر است.
ایران و اسرائیل فارغ از تحولات منطقه 
ای، کماکان بدون رویارویی مســتقیم 
منافع هم را در تمام منطقه مورد هجوم 
قرار خواهند داد، حال که اسنادی دال 
بر عدم صلاحیت نتانیاهو برای نخست 
وزیری در اختیار ایران است، موقع آن 
فرا رسیده تا با افشا و ارائه این اسناد به 
رســانه ها، هم قدرت اطلاعاتی خود را 
نمایش دهد و هم منجر به فوران نیروی 
های مخالف سیاسی و فوج انسانی علیه 
نتانیاهو و سقوط احتمالی او شود. این 
امر به مثابه فرصت تنفســی اســت تا 
ایران مواضع اش در منطقه را تقویت، 
از یارگیری اسرائیل در منطقه ممانعت 
و خود را برای دفاع در برابر هجمه های 

بعدی این رژیم آماده کند.

به نظر می رسد گزاره تهدید ایران در شاکله ذهنی نتانیاهو بیش از 
آنکه ماهیتی اعتقادی و حقیقی داشته باشد، دارای بعدی روانی و 
با هدف تثبیت موقعیت و جایگاه سیاسی وی در رأس هرم قدرت 

اسرائیل از یک سو و جلب حداکثری صهیونیسم بین الملل و 
حمایت های سیاسی، اقتصادی و امنیتی دولت های غربی از رژیم 

اسرائیل از سوی دیگر است

,,

منطقه ای که حضور ناتو پررنگ تر و نقش روسیه کم رنگ تر شده 
است

ایران در مخمص ی قفقاز!
صابر گلعنبری:  قفقاز جنوبی تحولات ژئوپلیتیک بســیار سترگ و 
پرپیامدی را تجربه می کند که می رود جغرافیای سیاسی این منطقه را 

دستخوش تغییرات بنیادینی کند.
هدف عمده علی اف پس از رســیدن به قدرت )200۳( جبران شکست 
سختی بود که پدرش در دهه نود میلادی در قره باغ از ارمنستان متحمل 
شد. آنچه بیشتر علی اف را وسوسه کرد، برآمدن ترکیهِ اردوغان بود که 
رویکرد نوعثمانی گری مذهبی و ناسیونالیستی در سیاست خارجی با هدف 
احیای نفوذ ترکیه در حوزه عربی اسلامی در خاورمیانه و شمال آفریقا و 
توام با آن گسترش نفوذ در در قفقاز و آسیای مرکزی را در پیش گرفت. 

از نظر علی اف همراهی ترکیه به تنهایی کافی نبود، بلکه با درک الزامات 
مداخله تل آویو در پرونده های منطقه ای برای غربی ها و آن هم با هدف 
کنترل پیامدهای جهانی راه اندازی جنگ در قفقاز جنوبی و بالا بردن توان 
نظامی خود، مناسبات با اسرائیل را در این دو دهه کاملا عمق بخشید. 
تل آویو نیز با وجود روابطش با ارمنستان، کلید نفوذ در قفقاز جنوبی در 

مرزهای ایران را کمک به آذربایجان می دانست.
در سایه چنین تحولات نرم مستمری در ژئوپلیتیک قفقاز طی دو دهه 
اخیر که با نوعی اغماض روســی معطوف به تلاش برای جذب ترکیه و 
نقش آفرینی راکد ایران همراه بود، آذربایجان ســه سال پیش فرصت را 
برای آغاز جنگ بازپس گیری قره باغ مناسب دید که طی آن بخشی از 
أن را پس گرفت و در آتش بسی با میانجیگری روسیه نیز، ایروان به عقب 
نشینی از مناطق دیگری مجبور شد. همین جنگ و نتایج آن تحولات 
مهمــی را در ژئوپلیتیک منطقه کلید زد که اخیرا با عملیات چند روزه 

آذربایجان و فروپاشــی حکومت 
آرتساخ وارد مرحله دیگری شد.

سخت اشتباه است که تحولات 
پرپیامد قفقاز جنوبی را تنها در 
بازگشــت قره باغ به آذربایجان 
خلاصه کرد، بلکــه این مهم به 
شکلی محقق شــده که در حال 

دگرگونی موازنه قوا در این منطقه به نفع مثلث جدید ترکیه، اسرائیل و 
آمریکا )غرب و ناتو( و به زیان دو بازیگر سنتی ایران و روسیه است. 

بخشی از تحولات کنونی در این منطقه برآمد محاسبات اشتباه مسکو 
اســت که در نتیجه آن تن به نوعی »تبانی« علیه ارمنستانی داد که با 
آن پیمان دفاعی داشت. گویا پوتین تصور می کرد که ایروان انتخابی جز 
روسیه ندارد و از این رو، با اهداف خاصی مغازله و امتیازدهی به باکو و آنکارا 
را گسترش داد. البته نوعی بی اعتمادی میان پوتین و پاشینیان نیز بی تاثیر 
نبود که آن هم معطوف به نوعی گرایش پاشینیان به غرب از 20۱۸ بود 
که محاسبات اشتباه روسیه و تنها گذاشتن ایروان در سه سال اخیر، آن 
را تعمیق کرد؛ تا جایی که مسکو ناخواسته پای ناتو را به قفقاز جنوبی باز 

کرد که در رزمایش اخیر آمریکا و ارمنستان نمود داشت. 
همچنین، پیوستن اخیر ایروان به دیوان لاهه که پوتین را تحت تعقیب 
قرار داده، نزدیکی به غرب و دوری از روســیه را وارد مرحله تازه ای کرد. 
این خود، از پس رفت نفوذ روســیه در در قفقاز نشــان دارد و زمینه را 
برای حضور ناتو مساعدتر می کند. این اتفاق در آسیای میانه نیز به شکلی 
دیگر در حال وقوع است و نشست اخیر صدر اعظم آلمان با رهبران پنج 
کشور  قزاقستان، قرقیزستان، ازبکستان، ترکمنستان و تاجیکستان و 
بیانیه مشترک آنها درباره لزوم رعایت تحریم های جهانی علیه روسیه خود 
موید این مدعاست.  نزدیکی ارمنستان به غرب و کشاندن پای آمریکا و 
ناتو به قفقاز برونداد نوعی نومیدی ایروان از ایران هم هســت که شکل 
سیاست ورزی راکد آن در این چند دهه در این منطقه نه خوشایند باکو 

بود و نه ایروان و در نتیجه هر دو ناراضی بودند. 
امروز هم وضع به گونه ای است که ایران از یک سو با متغیر اسرائیلی در 
آذربایجان مواجه است که تمام عزم خود را برای فروکاست موقعیت ایران 
در قفقاز به کار می بندد و از دیگر سو با متغیر آمریکایی و ناتو در ارمنستان 
روبرو که هر چند اولویت آن ها مقابله با نفوذ روســیه است، اما تضعیف 
موقعیت ژپوپلیتیکی ایران نیز در دستور کار است.  برخی ناظران، ورود 
آمریکا به مناقشه قفقاز را در قالب هم پوشانی منافع با ایران می بینند، اما 
این نگاه چندان عمیق به نظر نمی رسد. پیشگیری از ایجاد کریدور زنگزور 
که اولویت راهبردی تهران است، جایگاه چندانی در سیاست تعریف شده 
آمریکا در قفقاز ندارد. حتی بعید نیست که آمریکا در آینده با هدف همراه 
کردن آذربایجان با راهبرد منطقه ای خود و در نتیجه لابی گری اسرائیل در 

جهت اقناع ارمنستان به احداث این دالان زمینی حرکت کند. 
 به هر حال، فعلا منتفع نخســت تحولات قفقاز رقیب سنتی ایران در 
منطقه یعنی ترکیه اســت که به جد به دنبال اتصال به آسیای میانه از 
طریق ایجاد کریدور زنگزور است. با توجه به انعطاف پذیری بالای سیاست 
خارجی ترکیه، هیچ بعید نیست که آنکارا با نزدیک شدن به ایروان، هم 
آن را به احداث این کریدور قانع کند و هم مناقشه تاریخی ارمنی ترکی را 

به نوعی حل و فصل کند.
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عرضه خودروهای وارداتی از هفته 
جاری

مجری طرح واردات خودرو، ضمن اشــاره بــه ادامه  روند واردات 
خودروها به کشــور، از عرضه خودروهای وارداتی که قیمت آن ها 

مشخص شده، طی هفته جاری و هفته آینده خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، مهدی ضیغمی 
در رابطه با روند تحویل خودروهای وارداتی و واردات خودروهای 
جدید به بیان برخی موضوعات پرداخته و خاطرنشان کرد: واردات 
خودروها به صورت انبوه و خرد در حال انجام است. تا پایان مرداد 
ماه از میان ۳5 شرکتی که مجوز واردات اخذ کرده اند، ۱۸ شرکت 
موفق به ثبت ســفارش قطعی شده و توانســته اند بخشی از ارز 

واردات را دریافت کنند.
رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران ادامه داد: از میان این ۱۸ 
شــرکت، تاکنون تقریبا ۱0 شرکت خودروهای خود را وارد کرده 
و الباقی در حال طی کردن مســیر واردات هستند. شرکت ها به 
ســبب اینکه منتظر بودند تا در وهله اول مجوزهای اســتاندارد، 
محیط زیست و... را اخذ کنند، سپس ثبت نهایی درخواست ها را 
در شرکت های بزرگ انجام دهند، این روند طولانی شد. البته که 
تولید و حمل این خودروها، به ویژه اینکه قرار باشند از شرق آسیا 

وارد شوند، مستلزم یک زمان است.
 مجری طرح واردات خودرو اعلام کرد: در مرحله اول، با توجه به 
اینکه همه مجوزها برای خودروهای وارد شده اخذ شده،  فاز اول 
تحویل خودروها را آغاز خواهیم کرد؛ در حقیقت طی هفته جاری 
و هفته آینده، تحویل خودروهای وارداتی شرکت هایی که قیمت 

خودروها را گرفته اند )تاکنون چهار شــرکت واردکننده لیســت 
قمیت خودروهای خود را اخذ کرده اند( انجام خواهد شد.

وی افــزود: از هفتــه بعد نیز بــرای شــرکت های معتبری که 
خودروهایشــان از کشور مبدا تولیدکننده بارگیری شده و اسناد 
حمل داشته باشند، عرضه صورت خواهد گرفت. شرکت ها بسته به 
توان خود ماهانه امکان واردات ۳00 هزار تا یک میلیون دستگاه را 

داشته و وارد می کنند.
ضیغمی با بیان اینکه از زمان ثبت نــام برای خودروهای وارداتی 
در اسفند ماه سال گذشــته، از میان ۳4 هزار نفری که در قرعه 
کشی شرکت داده شده بودند، حدوداً ۳0 هزار نفر در نوبت دریافت 
هستند و الباقی انصراف داده اند، گفت: در فاز اول خودروی این ۳0 

هزار نفر تحویل داده می شود.  
مجری طرح واردات خودرو خاطرنشان کرد: در حال حاضر برخی 
شــرکت ها قراداد تولید ماهانه ۶000 دســتگاه دارند؛ این بدان 
معناســت که برای 5000 تا ۶000 دستگاه قرارداد می بندند، اما 
چنانچه کشور مبداء توان لجستیکی خوبی داشته باشد، این تعداد 

قرارداد می تواند عدد بسیار بالاتری باشد.
رئیس سازمان توســعه تجارت در رابطه با منبع تامین ارز برای 
واردات خودروها، تصریح کرد: ارز خودروهای وارد شــده تاکنون 
تامین شده و تا پایان سال جاری، حداقل یک میلیارد یورو مصوبه 
وجود دارد که می توانیم از ارز صادرات غیر، اســتفاده کنیم. برای 
بیش از این نیز، چنانچه محل ســرمایه گذاری خارجی یا منابع 
خارجی وجود داشــته باشــد، می توان از آن برای واردات خودرو 

استفاده کرد.
 وی در گفت وگو با یک برنامه رادیویی متذکر شــد که ســایت 
سامانه عرضه خودروهای وارداتی برای آن دست از مشتریانی که 
در مرحله اول )در اسفند ماه سال گذشته( ثبت نام کرده و دارای 
اولویت هستند، در هفته جاری برای انتخاب خودروی مورد نظر 
فعال و بازگشایی می شود. در این مرحله ثبت نام جدیدی صورت 
نخواهد گرفت و تنها خودروهای جدید برای مشتریان دارای نوبت، 

عرضه خواهد شد.  
ضیغمی در رابطه با تدوام فروش خودروهای وارداتی )ثبت نام برای 
افراد جدید( و مسیر ثبت نام آن، تصریح کرد: برنامه فعلی ما تحویل 
خودروهای فروخته شده اســت. اینکه در فاز بعدی ثبت نام های 
جدید، از مسیر سامانه یکپارچه باشــد یا از طریق بورس کالا یا 

حتی مسیری دیگر، هنوز مشخص و قطعی نیست.

 تورم 46 درصد، افزایش حقوق را خنثی کرد؛

بن بست افزایش حقوق ها
با وجود خبرهای ضــد و نقیض درباره 
احتمال ترمیم حقوق کارمندان در نیمه 
دوم سال، در دو روز گذشته هم سازمان 
برنامــه و بودجه و هم ســازمان اداری 
و اســتخدامی، تکلیف افزایش حقوق 

کارمندان را روشن کرد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از خبرآنلاین؛ تورم بالای 4۶ درصد 
اقتصاد ایران، از روزهای پایانی تابستان 
این گمانه را ایجاد کرد که شاید دولت 
همچون ســال قبل، حقوق کارمندان 
و بازنشســتگان را ترمیم کند. آنها که 
خواهان افزایش حقــوق بودند، عنوان 
می کردند تــورم 40 درصدی، افزایش 
حقوق 20 درصدی در ابتدای ســال را 

خنثی کرده است.
آخرین گزارش مرکز آمار ایران نشــان 
می دهد که نرخ تورم در شــهریور ماه 
۱402 به 4۶.۱ درصد رســیده اســت. 
تورم اگرچه کاهش 0.5 درصدی نسبت 
به مردادماه داشــته اســت، اما نکته ای 
که وجود دارد، این اســت که از ابتدای 
سال تاکنون، هیچ ماهی نرخ تورم حتی 

پایین تر از 4۶ درصد نیامده است.
نرخ تورم از مهرمــاه ۱40۱ وارد کانال 
40 درصدی شــده و در طول یک سال 
گذشــته حتی در برهــه ای نزدیک به 
کانال 50 درصد هم رفته است. براساس 
گــزارش مرکز آمار ایران، نــرخ تورم از 
۳۹.۶ درصد در شــهریورماه پارسال به 
40.2 درصد در مهرماه ۱40۱ تغییر کرد 
و روند افزایشــی نرخ تورم ادامه داشت، 
تا این که در اسفندماه ۱40۱ نرخ تورم 

45.۸ درصد افزایش یافت.
ماه اول ســال ۱402 هم با تورم 4۷.۶ 
درصد کلید خورد و در اردیبهشــت ماه 
تورم به اوج رسید و رقم 4۹.۱ درصد را 
ثبت کرد. نرخ تورم خرداد، تیر، مرداد و 
شهریور هم به ترتیب 4۸.5، 4۷.5، 4۶.۷ 

و 4۶.۱ درصد اعلام شد.
خبر یک نماینده درباره ترمیم حقوق کارمندان

امــا گمانه ها دربــاره افزایــش حقوق 
کارمندان و بازنشســتگان در نیمه دوم 
ســال، از اظهارنظر رییس فراکســیون 
کارگــری مجلس شــروع شــد. او در 
اظهارنظری در مردادمــاه خبر داد که 
دولت در حال ارسال لایحه ای است که 
برای کارکنان و بازنشستگان در راستای 
همسان سازی، 20 درصد افزایش حقوق 

را برای نیمه دوم سال اعمال کند.
علی بابایی کارنامی در حالی این خبر را 
اعلام کرد که معتقد بود: به طور طبیعی 
این افزایش برای کارگران هم باید اتفاق 
بیفتد که منوط به تشکیل جلسه شورای 

عالی کار است.
وی تاکیــد کــرد: زمانی کــه در مورد 
حقوق و دستمزد کارگران تصمیم گیری 
می شد، این بحث مطرح بود که افزایش 
2۷ درصدی حقــوق، جوابگوی تورم و 
معیشت جامعه نیســت و حتی طبق 
آمارهای رسمی سبد معیشتی کارگران 
و کارمندان هیچ تناسبی با تورم فعلی 
کشور ندارد و دولت باید به فکر معیشت 

جامعه خصوصا اقشار ضعیف باشد.
بر همین اساس، با توجه به این که دولت 
سیزدهم در نیمه دوم سال گذشته اقدام 
به ترمیم حقوق کارمندان و بازنشستگان 
کرده بود، این احتمــال می رفت که با 
توجه به تورم بالای 40 درصدی، در نیمه 

دوم سال نیز اقدام به افزایش حقوق کند.
در مهرماه سال گذشته دولت لایحه ای 
را به مجلس تحت عنوان متناسب سازی 
حقــوق کارمندان دولــت و همچنین 
بازنشســتگان کشــوری و لشکری به 
مجلس فرستاد. در این لایحه پیشنهاد 
شــده بود با توجه به این کــه در قانون 
بودجه ســقفی بــرای افزایش حقوق 
کارکنان دولت و بازنشستگان لشکری 
و کشوری در نظر گرفته شده، مجوزی 
برای میزانی افزایــش حقوق برای آنها 
در اختیار دولت قرار گیرد تا در صورت 
صلاحدید مجلس، از ابتدای شهریورماه 
دریافتی کارکنان دولت مقداری افزایش 

یابد.
بر این اســاس، برای کارکنــان دولت 
درصد افزایش به صورت پلکانی در نظر 
گرفته شــده بوده؛ به طوری که کسانی 
که به نوعی حقوق بگیر پایین حساب 
می شــوند، نزدیک 20 درصد افزایش و 
هرچقدر که بالاتر بیاید، درصد کاهش 

پیدا کرد.
این پیشنهاد در نهایت در هشتمین ماه 
ســال ۱40۱ به تصویب مجلس رسید 
و سخنگوی شورای نگهبان، چهاردهم 
آبان ماه از تاییــد مصوبه مجلس درباره 
متناسب سازی حقوق کارکنان دولت و 
بازنشستگان کشوری و لشکری خبر داد.

مسعود میرکاظمی، رییس وقت سازمان 
برنامــه و بودجه دربــاره این مصوبه در 
جمع خبرنگاران اعلام کرد: دولت از اول 
شهریور گفته بود حقوق ها افزایش یابد 
که در مجلس قرار بر اول مهر شــد که 

این جا صرفه جویی شد.
بر همین اساس، سید محمد حسینی، 
رییس جمهور  مجلــس  امــور  معاون 
در همــان ایــام، زمان اجــرای مصوبه 
متناسب سازی حقوق کارکنان دولت و 
بازنشستگان را مهرماه اعلام کرد و گفت: 
در برخی مــوارد افزایش حقوق ها تا 5 
درصد و در برخی از نیروها مثل نیروی 
انتظامی تا 20 درصد هم افزایش می یابد.

براســاس ایــن مصوبه، حقــوق کلیه 
بازنشستگان کشــوری و لشکری بین 
۹00 تا 2 میلیون تومان افزایش یافت. 

افزایش حقــوق کارمندان دولت نیز در 
حدود یک میلیون تومان بوده است، اما 
جز این مبلــغ، حق اولاد کارمندان هم 
صددرصد افزایش یافت. حق اولاد سال 
۱40۱، 4۱۷ هزار تومان بود که 2 برابر 
شده و به حدود ۸40 هزار تومان رسید. 
به ازای همسر هم افزایش 50 درصدی 
لحاظ شد؛ مجموع این عوامل سبب شد 
که حقوق کارمندان دولت بین 2.5 تا ۳ 

میلیون تومان افزایش یابد.
در همین خصــوص، در روزهای پایانی 
آبان مــاه ۱40۱ مســعود میرکاظمی، 
رییس وقت ســازمان برنامــه و بودجه 
دربــاره زمــان اعمال ترمیــم حقوق 
کارمندان و بازنشســتگان اعلام کرد: از 
همین آبان، اصلاحات انجام می شــود 
و مابه التفاوت مهرماه در همین حقوق 
آبان مــاه پرداخت می شــود. همچنین 
قانون اصلاح قانون بودجه سال ۱40۱ 
کل کشــور و ترمیم حقوق کارمندان و 
بازنشستگان کشــوری و لشکری، ۱۶ 
آبان در نامــه ای از محمدباقر قالیباف، 
رییس مجلس به سید ابراهیم رییسی، 

رییس جمهور ابلاغ شد.
مخالفت با افزایش حقوق در نیمه دوم سال

اما برای امســال، اتفــاق دیگری رقم 
خــورده اســت و دو ســازمان برنامه و 
بودجه و ســازمان اداری و استخدامی، 
مخالفت صریح خود را با ترمیم حقوق 
کارمندان و بازنشستگان اعلام کرده اند. 
رییس سازمان برنامه و بودجه یک بار در 
شهریورماه ۱402 اعلام کرد که دولت 
قصد افزایش حقوق کارمندان دولت در 

میانه سال را ندارد.
داود منظور همچنین عنوان کرد: افزایش 
حقوق ها یک بار در سال لحاظ می شود 
و افزایش حقوق سال جاری ابتدای سال 

مدنظر قرار گرفت.
منظور همچنیــن در آخرین اظهارنظر 
در چهارشنبه هفته جاری در پاسخ به 
پرسشی درباره ترمیم حقوق کارمندان 
دولت در نیمه دوم ســال، بر اظهارنظر 
قبلی خود تاکید کرد و خبر داد: معمولا 
تصمیم گیری درباره حقوق اول هر سال 
انجام می شود، چون منابع مشخصا در 

بودجه سالانه پیش بینی شده است. آنچه 
در بودجه امســال برای پرداخت حقوق 
و دستمزد داریم در همان ابتدای سال 

برایش تصمیم گیری کرده ایم.
امروز هم در خبری، اعلام شد که سازمان 
اداری و اســتخدامی، خواســتار عدم 
تخصیص اعتبار مازاد به دســتگاه های 
اجرایی برای تامین اعتبار ترمیم حقوق 

شده است.
بر همین اســاس، درخواست سازمان 
اداری و اســتخدامی در عدم تخصیص 
اعتبار مازاد به دستگاه های اجرایی جهت 
تامین اعتبــار مربوط به پرداخت مبالغ 
مربوط به تاثیر »ترمیم حقوق« در سایر 
مولفه های پرداخت به سازمان برنامه و 

بودجه کشور ابلاغ شد.
در مکاتبه اخیر رییس سازمان اداری و 
استخدامی کشور با داود منظور، رییس 
ســازمان برنامه و بودجه آمده اســت: 
بازگشت به نامه به شــماره ۳0۱۷۶۹ 
مورخ ۱4/0۶/۱402 در خصوص تاثیر 
مبلغ ترمیم حقوق موضــوع جزء )۱( 
ماده واحــده قانون اصلاح قانون بودجه 
سال ۱40۱ کل کشور و ترمیم حقوق 
کارکنان و بازنشســتگان کشــوری و 
لشکری بر ســایر مولفه های پرداخت 
به اســتحضار می رســاند همانطور که 
مســتحضر هستید شــورای حقوق و 
دستمزد در جلسه مورخ 2۱/0۶/۱402 
به اســتناد مــاده )۷4( قانون مدیریت 
خدمات کشوری و به منظور هماهنگی 
در تعیین حقوق و مزایــای کارمندان 
دســتگاه های اجرایی راجــع به نحوه 
تاثیر مبلغ ترمیــم حقوق موضوع جزء 
)۱( ماده واحده قانونی مذکور بر ســایر 
مولفه های پرداخــت تصمیم گیری و 
بر این اساس مقرر شد با توجه به مفاد 
جزء مذکور و رأی صادره از سوی هیات 
عمومی دیــوان عدالــت اداری دادنامه 
 ۱402۳۱۳۹0000۱۹۹۱۳۶ شــماره 
مــورخ 2۹/۱/۱402( مبلغ ناشــی از 
اعمال امتیازات جزء مورد اشاره از تاریخ 
0۱/0۷/۱40۱ در محاسبه پاداش پایان 
خدمت و ذخیره مرخصی استحقاقی در 
زمان بازنشستگی و حقوق بازنشستگی 
افراد مشمول لحاظ شده و مبلغ ناشی 
از اعمــال امتیازات این جزء بدون تاثیر 
در ســایر مؤلفــه ای پرداختی مربوطه 
به صورت ثابــت در احکام کارگزینی و 

قراردادهای کارکنان درج شود.
لذا با توجــه به تفســیر نادقیق برخی 
دســتگاه های اجرایی از مفاد رأی مذکور 
و تأثیر مبلغ ترمیم حقوق مذکور به غیر 
از موارد فوق الاشــاره در سایر مولفه های 
پرداخــت از جملــه فوق العــاده ویژه و 
اضافــه کاری و پرداخت ایــن مبالغ به 
کارمندان شاغل خود برخی از این دستگاه 
ها نسبت به تسری غیرقانونی فوق اقدام 
کرده و حســب اطلاعــات در اختیار و 
بررســی اقلام مندرج در سامانه حقوق و 

مزایا نسبت به این امر اقدام کرده اند.
بر این اساس مقتضی است در راستای 
اعمال منویات اصل ۱2۶ قانون اساسی 
در تنظیــم امــور بودجــه و اداری و 
استخدامی کشور دستور فرمایید اقدام 
لازم نسبت به عدم تخصیص اعتبار مازاد 
بر اعتبارات مصوب دستگاه های اجرایی 
اقدام کننده در این، خصوص حســب 

مورد صورت پذیرد.

 میلیارد دلار دیگر از دارایی های بلوکه شده ایران آزاد شد
یک میلیارد و ۷00 میلیون دلار از دارایی های 
ارزی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
آزاد شــد. به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از خبرآنلاین، با صدور رای دیوان 
عالی کشــور لوکزامبورگ، موانع قضایی 
جهت دسترســی به معادل یک میلیارد و 

۷00 میلیون دلار از دارایی های ارزی بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایــران در این 
کشور برطرف شد. اموال و دارایی ارزی بانک 
مرکزی کشورمان نزد موسسه کلیراستریم 
لوکزامبورگ در ســال 2020 با شــکایت 
برخی اتباع آمریکایی توقیف شده بود که با 

اعتراض و پیگیری های حقوقی کشورمان در 
نهایت، طی چند روز گذشته ) ۶ مهر ۱402 
( دیوان عالی کشور لوکزامبورگ اعتراض و 
دلایل بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
را مورد پذیرش قرار داد و رای قبلی دادگاه 

این کشور را نقض کرد.

خبر
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گفتگو با بازیگری که هنوز با »زی زی گولو« یادش می کنند؛

بازیگر بدشانس سینما
رضا فیاضی بازیگر باسابقه تئاتر، سینما 
و تلویزیون ضمن مرور خاطرات خود از 
سال ها فعالیت برای کودکان و نوجوانان، 
تأکید کرد که همچنان کار در این حوزه 

برایش اولویت دارد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« رضا 
فیاضی بازیگر باسابقه سینما و تلویزیون 
در گفتگــو با مهــر دربــاره تازه ترین 
فعالیت های خود گفت: من حوالی سال 
۹۷ بود که به کیش رفتم و چند سالی 
هم آنجا زندگی کردم. یک کتابفروشی 
هم آنجا راه اندازی کردیم که هنوز هم 
فعال است. یک سالن کوچک تئاتر هم 
آنجا راه اندازی کردم که البته هیچ کس 
به آن اهمیتی نداد. بعد از دوران کرونا 
و بیماری که به آن مبتلا شدم شرایطی 
به وجود آمد که مجبور به بازگشــت به 
تهران شدم و در حال حاضر سه سالی 
اســت که در تهــران زندگی می کنم. 
این روزها هم مشــغول ایفای نقش در 
ســریالی به نام »غریبه« به کارگردانی 

سروش محمدزاده هستم.
وی دربــاره حضــورش در ســینما و 
تلویزیــون توضیح داد: در ســال های 
اخیر بیشــتر در تلویزیون کار کرده ام 
امــا تجربه های ســینمایی زیادی هم 
دارم که مربوط به این ســال ها نیست. 
شاید حق من در ســینما بیشتر بود. 
پیش تر هــم گفته ام که مــن بازیگر 
بدشانس سینما هستم چرا که همین 
امروز هم 5 یا ۶ فیلم اکران نشده دارم. 
فیلم هایی داشته ام که در زمان تازگی، 
فرصــت اکران پیــدا نکردند و طبیعتاً 
دیده نشدند. از »گزارش مریم« و »سبز 
کوچک« بگیرید تا فیلم های دیگری که 

هنوز اکران نشده اند.
این بازیگر باســابقه با ابراز ناراحتی از 
ادامه  کارنامه اش  اکران نشده  فیلم های 
داد: در دوره ای که کار یک نفر می تواند 
دیده شود، این اتفاق رخ نمی دهد. بعدها 
که ســفرم به کیش هم به فعالیتم در 
ســینما لطمه زد. حالا که برگشته ام 

مشغول بازی در سریال هستم.
هفت سال از حرفه ام دور ماندم

فیاضی درباره انگیزه خود برای مهاجرت 
به جزیره کیش هــم توضیح داد: این 
تصمیم را همسرم گرفت و من هم به 
آن تــن دادم. تصمیم اولیه این بود که 
برای 2 ســال به آنجــا برویم اما این 2 
سال، ۷ سال طول کشید و من به مدت 
هفت سال از حرفه ام دور ماندم. کاری 
هم که می خواستم در آنجا انجام بدهم 
موفق نشد. آرزو داشتم یک سالن تئاتر 
کودک در آنجا راه اندازی کنم اما هر چه 

پیگیری کردم، به سرانجام نرسید. تنها 
توانستم یک کتابفروشی راه اندازی کنم 
که آن هم به دلیل بــروز کرونا، ضربه 

خورد.
دربــاره  باســابقه  بازیگــر  ایــن 
دغدغه مندی اش برای فعالیت فرهنگی 
و هنری در حوزه کودکان، گفت: بسیار 
در این زمینه دغدغه دارم. آخرین کار 
تئاتــری هم که روی صحنه داشــتم، 
نمایش »سیندرلا« بود. حدود یک ماه 
و نیم پیش با مریم کاظمی این نمایش 
را در تالار هنر روی صحنه داشــتیم. 
همواره در این ســال ها دنبال رویاهای 
اینکــه همه کودکان  کودکی ام بودم؛ 
همواره سلامت باشــند و امکان بازی 

کردن داشته باشند.
وی افزود: خودم دوران کودکی سختی 
داشتم و حتی به نوعی کودک کار بودم! 
البته نه اینکه یتیم بــودم، بلکه پدرم 
ماشینی داشت که روی آن کار می کرد 
و یک مغازه فروش روغن اتومبیل هم 
داشــتیم که من هر روز از مدرســه به 
مغازه می رفتم و تا شب همانجا درس 
هم می خواندم تا فــردا صبح دوباره به 
مدرسه بروم. یعنی از همان کلاس اول 
و دوم دبستان، کار می کردم. مجموعه 
داستان های بسیاری درباره آن سال ها 

و تجربه هایم نوشته ام.
فیاضی با اشاره به آثار منتشرشده خود 
در بازار کتاب ادامه داد: در این سال ها 
هم رمــان چاپ کرده ام و هم مجموعه 
شعر. مجموعه داستان و نمایشنامه هم 
نوشته ام که خوشــبختانه می توانم از 
آن ها دفاع کنم. آخرین کاری هم که از 
من منتشر شده رمانی به نام »خری که 

نمی خواست خر بماند« بود.

این سریال ها شناسنامه کاری من است
این بازیگر باسابقه درباره نقش هایی که 
مردم بیشــتر آن ها را به یاد می آورند 
هم گفــت: یکی ســریال »امیرکبیر« 
به عنوان یک کار تاریخی فاخر در ذهن 
مخاطبان باقی مانده است و بعد از آن 
هم »زی زی گولو« و »دنیای شیرین«. 
این کارها به نوعی شناسنامه کاری من 
هســتند. یکی در حوزه بزرگسال، 2 تا 
برای کــودک و نوجوان. برخی از مردم 
هنوز من را »آقای جمالی« صدا می کنند 
و ادای من در سریال »زی زی گولو« را 

درمی آورند! )می خندد(
وی با اشاره به اینکه خاطرات بسیاری 
از برخوردهای مردم در کوچه و خیابان 
داشــته اســت، عنوان کرد: خیلی از 
واکنش های مردم ناشــی از خاطرات 
»قصه های  مجموعه  است.  ذهنی شان 
تابه تا« یا همان »زی زی گولو« مربوط 
به اوایــل دهه ۷0 بود و ۳0 ســال از 
پخش آن می گذرد. خیلی از افرادی که 
امروز با آن ها مواجه می شویم، از پزشک 
و پرستار تا راننده تاکسی، از آن سال ها 
خاطره دارنــد. برخوردهای مردم هم 
عالی و حتی عاشقانه است. خاطراتی از 
این مواجهه های مردمی دارم که هیچ 
قیمتی برای آن هــا نمی توانم تعیین 

کنم.
فیاضی ادامه داد: در سفری که به میناب 
داشتم، دختربچه ای سیه چرده که لهجه 
غلیظی داشــت، دست مرا گرفت و در 
حالی که گویی هــم می خندید و هم 
گریه می کرد، با من صحبت کرد، انگار 
چیزی را به دست آورده بود که برایش 
بسیار جذاب است. لبخندهای مردم در 
این موقعیت ها، اصلاً چیز کم ارزشــی 

نیســت. این ها دارایی های ارزشمندی 
اســت که ما در این ســال ها به دست 

آورده ایم.
تلویزیون دو شبکه داشت اما سرشار از عشق 

بود
این بازیگر باسابقه درباره دلایل جذابیت 
و ماندگاری سریالی مانند »قصه های 
تابه تا« و امکان تکرار تولیدات مشــابه 
آن برای نســل جدید گفــت: واقعیت 
این است که بچه های نسل امروز، دیگر 
نوستالژی ندارند. آن زمان ها تلویزیون 
2 شبکه داشــت اما سرتاپای تولیدات 
کودک در آن سال ها سرشار از عشق به 
بچه ها بود. امروز واقعاً تولیدات مشابهی 
نداریم. در آن کار از تخیل و داســتان 
فانتزی گرفته تا موســیقی، چیزهایی 
بود که بچه ها عاشقانه دوست داشتند 
و با آن زندگی می کردند. »زی زی گولو« 
در همــان دوران جذابیت هایی را خلق 
می کرد، که امروز دیگر مشــابه آن را 

نداریم.
وی افــزود: مرضیه برومنــد به عنوان 
کارگردان این مجموعه، در آن سال ها 
زبان کودکان را خیلی خوب می فهمید، 
هر چند این ســال ها کمی از آن فضا 
دور شده است. تخصص این کارگردان 
کار بــرای کودکان اســت و هر چه در 
آن ســال ها ساخته اســت از »مدرسه 
تــا همیــن »زی زی گولو«  موش ها« 

ماندگار بوده اند.
فیاضی در پایان درباره علاقه خودش به 
کار کودک یادآور شد: همین امروز اگر 
2 پیشنهاد با شرایط مشابه داشته باشم 
کــه یکی کودک و دیگری بزرگســال 
باشد، حتماً انتخاب کار کودک اولویتم 

خواهد بود.

»شهر زیبا«ی فرهادی به آمریکا رسید
نسخه ترمیم شده فیلم سینمایی »شهر زیبا« 
ساخته اصغر فرهادی برای نخستین بار در 

آمریکای شمالی اکران می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
فیلم استیج، با افزایش علاقه به آثار قدیمی تر 
اصغر فرهادی و پس از اکران فیلم »رقص در 

غبار«، دیگر ساخته این کارگردانی ایرانی با 
عنوان »شهر زیبا« نیز پس از ترمیم دیجیتال 
 Film« از ســوی کمپانی K 2 با کیفیت
Movement Classics« در آمریــکای 

شمالی اکران خواهد شد.  فرامرز قریبیان، 
ترانه علیدوستی، بابک انصاری، آهو خردمند 

و فرهاد قائمیــان بازیگران اصلی این فیلم 
هستند.  »شهر زیبا« در سال 2004، جایزه 
بزرگ جشنواره فیلم ورشو، جایزه فیپرشی 
جشنواره فیلم اسپلیت و دو جایزه طاووس 
طلایی بهترین فیلم و جایــزه ویژه هیات 

داوران )فرامرز قریبیان( را کسب کرد. 

حضور هنرمند ایرانی در میان 
ورزشکاران »هانگژو«

علی رهبری آهنگساز و رهبر 
بین المللی ارکستر همزمان با 
ایرانی  ورزشکاران  مسابقات 
در بازی های آسیایی هانگژو 
چین در تالار اپُرای این شهر 

روی صحنه رفت.
به گــزارش روزنامه »صبح 

امروز« و به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، همزمان با نوزدهمین 
بازی های آســیایی هانگژو چین، فعالیت هــای مختلف هنری و 

فرهنگی نیز در نظر گرفته شده است.
علی رهبری آهنگساز و رهبر بین المللی ارکستر بنا به دعوت شهر 
هانگژو، در واپسین روز های بازی های آسیایی جمعه ۱4 مهرماه، در 
کنسرتی ویژه ای به همراه گرهارد اوپیتس پیانیست مشهور آلمانی 

در تالار اپُرای هانگژو روی صحنه رفت.
این برنامه همزمان با جشــن ســالگرد پانزدهمین سال تاسیس  
هانگژو چین، اجرای آثار مهم لودویگ فان بتهوون آهنگساز مشهور 

آلمانی با ارکستر بزرگ فیلارمونیک شهر هانگژو بود.
رپرتوار این برنامه شــامل اوورتور اگمونت، کنسرتو شماره پنج و 
سمفونی شماره سه از آثار بتهوون مورد استقبال مخاطبان چینی 

قرار گرفت.
علی رهبری اکنون به دعوت شهر شنژن چین، برای رهبری ارکستر 

سمفونیک این شهر در فستیوال بین المللی به شنژن می رود.
شهر هانگژو چین از یکم تا ۱۶ مهرماه میزبان نوزدهمین بازی های 
آسیایی است. این مسابقات با شرکت 45 کشور آسیایی، 40 رشته 
ورزشی با حضور ۱2 هزار و 500 ورزشکار برگزار می شود که ورزش 

ایران با ۳4 رشته در این مسابقات حضور دارد.

کاغذ تحریر گران شد

بازار کاغذ در نخســتین روز از هفته جــاری با افزایش ۱00 هزار 
تومانی قیمت هر بند کاغذ تحریر مواجه شده است،  افزایش قیمتی 
که به گفته کارشناسان این بازار ماندگار نیست و طی روزهای آتی 

کاهش خواهد یافت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم،  در نخستین 
روز از هفته جاری بازار کاغذ و مقوا با وجود کاهش قیمت جهانی 
کاغذ ، با افزایش قیمت همراه بوده اســت ، بر این اســاس هر بند 
کاغذ چاپ و تحریر ۷0 در ۱00 که در هفته گذشته یک میلیون 
و 250 تا یک میلیون و 2۷0 هزار تومان عرضه می شــد، به بندی 
یک میلیون و ۳50 هزار تومان رسیده است. هم چنین کاغذ چاپ 
و تحریــر ۶0 در ۹0 نیز به بندی یک میلیــون و 50 هزار تومان 

رسیده است.
افزایش قیمت تنها محدود به کاغذ تحریر نیست،  بلکه در کالاهای 
 A4 دیگری از جمله مقوای پشت طوسی ، کاغذ کاربن لس، کاغذ

و کاغذ گلاسه نیز با درصد اندک قابل مشاهده است.
با توجه به کاهش قیمت جهانی کاغذ و کاهش قیمت خمیر وارداتی 
نسبت به گذشته،  افزایش قیمت فعلی بازار کاغذ نمی تواند دلایل 
منطقی داشته باشد،  محسن قدبیگی از کارشناسان بازار کاغذ در 
این زمینه به تسنیم می گوید:  این افزایش قیمت هیچ دلیل روشن 
و منطقی ندارد،  چرا که نه  قیمت جهانی افزایش یافته و نه تقاضا 
افزایشی یافته است ، این افزایش قیمت مربوط به عدم عرضه کاغذ 

توسط شرکت های توزیعی در روزهای پایانی هفته گذشته است.
وی با بیان این مطلب که توصیه ما به خریداران از بازار کاغذ این 
است که فعلا دســت نگه دارید ، گفت: طی دو تا سه روز آینده با 
کاهش دوباره قیمت کاغذ مواجه خواهیم شد، چرا که شرکت ها از 
امروز روند توزیع را آغاز کرده اند. بر این اساس قیمت کاغذ به بندی 

یک میلیون و 250 هزار تومان خواهد رسید.

کافه خبر

هنر
گ و 

رهن
ف

شرایط ویژه اشتراک انبوه 
روزنامه صـبح امروز  

برای پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی

با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6
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۳1 دستگاه خودروی »حادثه ساز« در 
مشهد توقیف شد
رییس پلیس راهور مشــهد 
گفت: ۳۱ دســتگاه خودروی 
»حادثه ساز« در خیابانها و معابر 

این کلانشهر توقیف شد.
سرهنگ عباس عابدینی روز 
شنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا افزود: این تعداد خودرو در 

طرح شبانه برخورد با رانندگان پرخطر از ساعت 24 دیشب تا ۶ صبح 
امروز توقیف شده است.

وی اضافه کرد: مرتکبان ۱25 فقره تخلف حادثه ساز نظیر سرعت بالا نیز 
در این بازه زمانی جریمه شدند.

رییس پلیس راهور مشــهد ادامه داد: از روز گذشته تا صبح امروز 2۸۹ 
تصادف خســارتی و 40 فقره تصادف جرحی بــا 44 مصدوم در این 

کلانشهر رخ داده است.

مشترکان برق خراسان رضوی بیش از 
2۹0 میلیارد ریال پاداش گرفتند

مدیر دفتر نظارت بر فروش و 
وصول مطالبات شرکت توزیع 
نیروی برق خراســان رضوی 
گفت: قبوض مشترکان خانگی 
مدیریت  پــاداش  مشــمول 
مصرف از ابتدای خردادماه تا 
پایان شهریورماه امسال در این 

استان،2۹0 میلیارد و 42۸ میلیون ریال برآورد شده است.
مهدی شفیعی زاده روز شنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا کل قبوض صادره 
برق طی این مدت در خراسان رضوی را یک میلیون و ۹2۳ هزار و ۱2 
قبض ذکــر کرد و افزود: این پاداش در قبوض بــرق ۶20 هزار و 5۹0 

مشترک اعمال شده است.
وی بیان کرد: قبوض برق مشترکان شرکت توزیع نیروی برق خراسان 
رضوی که از ابتدای خرداد ماه تا شهریور ماه بستانکار این شرکت شده 
اند، شــامل ۱۶۷ هزار و ۷2۸ قبض می شود که منجر به ۱۳ میلیون و 
2۱۳ هزارو 2۸5 کیلووات ساعت صرفه جویی نسبت به سال گذشته 

شده است.
مدیر دفتر نظارت بر فروش و وصول مطالبات شرکت توزیع نیروی برق 
خراسان رضوی گفت: شمار مشترکین پرمصرف استان در این مدت ۷۹ 
هزار و ۶۳4 مشترک بوده که 4۶ میلیارد و ۷۱۹ میلیون ریال در قبض 

آنها به جهت مدیریت مطلوب مصرف برق پاداش لحاظ شده است.
شرکت توزیع نیروی برق خراسان رضوی دارای یک میلیون و 420 هزار 
و 20۱ مشترک در شهرستانهای این استان به جز مشهد و طرقبه شاندیز 
است که یک میلیون و ۱۸5 هزار و ۳۸0 مشترک از این تعداد مشترک 

خانگی هستند.

صیاد غیرمجاز پرندگان شکاری در 
بردسکن خراسان رضوی دستگیر شد

رییــس اداره حفاظت محیط 
زیست شهرســتان بردسکن 
گفت: صیاد غیرمجاز پرندگان 
شکاری که غیر بومی هم است، 
در مناطق تحت حفاظت این 
رضوی  خراســان  شهرستان 

دستگیر شد.
علی اصغر حمزه پور روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: طی 
اخبار واصله مبنی بر حضور افرادی از اســتان های جنوبی در منطقه 
کویری بردسکن و صید پرندگان شکاری، ماموران یگان حفاظت محیط 
زیست بردسکن با همکاری پلیس اطلاعات و امنیت عمومی انتظامی 

شهرستان به منطقه اعزام شدند.
وی ادامه داد: پس از رد زنی محل »کوخه شــکار« ایجاد شــده توسط 
بازگیران حرفه ای شناسایی و یک نفر از صیادان پرندگان شکاری دستگیر 
و از جانب متخلف تعدادی تور و ادوات زنده گیری پرندگان شــکاری و 
تعداد 2 قطعه قمری، یک قطعه پرنده فنچ و یک قطعه پرنده شکاری 

»دلیجه« کشف شد.
صیاد غیرمجاز پرندگان شکاری در بردسکن خراسان رضوی دستگیر شد

رییس اداره حفاظت محیط زیست شهرســتان بردسکن اظهار کرد: 
در بازرســی از منزلی که متخلف در محل یکی از چاههای موتورهای 
کشاورزی اسکان داشت، طبق هماهنگی با دادستانی شهرستان بردسکن، 
تعداد 2 قطعه قمری دیگر و یک قطعه گنجشک که در قفس نگهداری 
می شد، به همراه مقداری ادوات زنده گیری پرندگان کشف و ضبط شد.

فعالیت دوباره کوهستان پارک شادی در انتظار تصمیم !
از سال ۹۱ تعدادی از دستگاه های کوهستان 
پارک شادی مشهد توسط اداره استاندارد 
پلمب شــد، زنجیره پلمب دستگاه ها به 
علت نداشتن استاندارد ادامه یافت تا اینکه 
کل مجموعه کوهستان پارک پلمب شد و 
اکنون این مجموعه تفریحی که در اختیار 
بانک دی قرار دارد حدود ۹ سال است که 

رسما تعطیل شده است.
بــه نظر ایــن ظرفیت مهــم تفریحی و 
گردشــگری در مشهد رها شــده است و 
دیگر دغدغه ای برای راه اندازی مجدد این 
مجموعه وجود ندارد، آن چنان این مجموعه 
خاطره انگیز فراموش شده است که انگار 
اصلا وجود نداشته است، خیلی دور نیست 
آن ســال هایی که وقتی مردم به انتهای 
وکیل آباد می رسیدند شور، شوق، هیجان 
و ســروصدای بازی و شادی در کوهستان 
پارک آن ها را به وجد می آورد. اما حالا سال 
هاست که غبار بی توجهی بر دستگاه های  
این شهر بازی نشسته است و هیچ توجهی 

به این ظرفیت هم شهر نمی شود.
تلاش بی نتیجه دوره قبل برای احیا

در دوره پنجم شــورای شــهر مشــهد 
محمدرضا کلائی شهردار وقت مشهد ضمن 
عذرخواهی از مردم مشهد به دلیل اجرایی 
نشدن احداث شهربازی بین المللی مشهد، 
ابراز امیدواری کرد تا پیگیری ها برای رفع 
اختلاف مالکیت زمین کوهستان پارک حل 
شده و یا احداث پروژه در زمین ۳0 هکتاری 

تملک شده، به نتیجه برسد.
او در صفحه شخصی اش نوشته بود: تلاش 
زیادی برای تملک کوهستان پارک که در 
انتهای بولوار وکیل آباد قرار دارد و مالکیت 
آن در اختیار بانک دی اســت و شــاید به 

عنوان یکی از فضاهای نوستالژیک مشهد به 
شمار می رود، انجام شد. اما دادستانی در 
جهت احقاق حقوق عامه با ورود به پرونده 
تملک کوهستان پارک و روند اقدامات انجام 
شده، برای انتقال از دولت به مجموعه بنیاد 
شهید در گذشته، ایرادات و ابهاماتی را وارد 
دانســت و این مسئله باعث شد تا پرونده 
مالکیت کوهســتان پارک به یک پرونده 

اختلافی تبدیل شود.
همین مســئله باعث شد تا برای بازسازی 
کوهستان پارک و ساخت شهربازی براساس 
پارامترها و استانداردهای بین المللی، فرصت 

طلایی را از دست بدهیم 
وعده پایان 1402

در آبان ماه سال گذشته سخنگوی شورای 
شهر مشــهد وعده داد که قرار است گره 
۱0 ســاله تعطیلی آن باز شود و آن طور 
که حاجی بگلو گفته بود، برای کوهستان 
پارک شــادی یک سری توافقات شفاهی 
با بنیاد شــهید و بانک دی صورت گرفته 
اســت و بر اساس همین توافقات شفاهی 
قرار شده که کوهســتان پارک شادی به 
شهرداری مشــهد واگذار شود تا کارهای 

بعدی در خصوص بازگشــایی ها صورت 
گیرد. اگرچه قیطاسی مدیرعامل بانک دی 
روز گذشــته در گفت و گو با ما اعلام کرد 
که از برگزاری چنین جلسه ای اطلاع ندارد 
و در عین حــال این را هم گفت که بانک 
دی مالک اصلی کوهســتان پارک شادی 
است و بر اساس قانون این ملک به عنوان 
املاک مازاد این بانک باید به صورت ۱00 
درصدی واگذار شــود. در این طرف ماجرا 
هم مدیریت شهری مشهد اعلام کرده که 
مجموعه کوهستان پارک شادی متعلق به 
مردم است و تمامی اسناد و قراین موجود 
نشان می دهد مرحوم حاج حسین ملک 
زمیــن این مجموعه را برای مردم شــهر 
مشــهد وقف کرده و دستگاه های مدعی 
این مجموعه بدون توجه به این وقف نامه، 
سند صادر کرده اند. با این حال خبر امیدوار 
کننده این که سرپرست اداره کل حقوقی 
شهرداری مشــهد گفته که تا پایان سال 
آینده کوهستان پارک شادی مشهد تعیین 

تکلیف خواهد شد.
منتظر تصمیم نهایی بنیاد شهید برای احیاء 

کوهستان پارک مشهد هستیم

روز گذشــته رئیس کمیسیون اقتصادی 
شــورای اسلامی شهر مشــهددر این باره 
گفت: بنیاد شهید هنوز تعیین تکلیف نهایی 
نکرده که خودشــان قصد دارند مجموعه 
کوهستان پارک را بسازند و راه اندازی کنند 

یا به سرمایه گذار خواهند داد.
مجیــد دبیریان در گفت وگو با ایســنا در 
خصوص آخرین وضعیت احیاء کوهستان 
پارک مشــهد اظهار کرد: ما مذاکراتی را با 
معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید به 
صورت مستقیم انجام دادیم و جلساتی نیز با 

مدیران مجموعه کوثر برگزار کردیم.
وی افزود: مدیر املاک بنیاد کوثر، شهردار، 
معاون اقتصادی شهردار و رئیس کمیسیون 
خدمات شــهری شورا جلساتی داشتند تا 
موضوع راه اندازی کوهستان پارک را تعیین 
تکلیف کنند. دوستان حسن نیت خود را 
نشان دادند و برای این موضوع ابراز علاقه 
کردند اما هنوز بنیاد تعیین تکلیف نهایی 
نکرده که خودشان قصد دارند مجموعه را 
بسازند و راه اندازی کنند یا به سرمایه گذار 

خواهند داد.
رئیس کمیسیون اقتصادی شورای اسلامی 
شهر مشــهد بیان کرد: سرمایه گذارهایی 
به معاونت اقتصادی شــهرداری مراجعه و 
برای مشارکت در راه اندازی مجموعه اعلام 
آمادگی کردند، اما تصمیم نهایی باید توسط 
بنیاد شهید گرفته شود تا وارد فاز اجرایی و 

عملیاتی شویم.
دبیریان ادامه داد: منتظر اعلام نظر نهایی 
هستیم تا بتوانیم کار را پیش ببریم. بنیاد 
شــهید هنوز تصمیم قطعی خود را اعلام 
نکرده و بازه زمانی نیــز برای این موضوع 

مشخص نکردند.

ان
راس

خ

خـــبر

آگهی مزایده 
 یک قطعه زمین تجاری مسکونی در شهر نیشابور

6 قطعه زمین تجاری در سایت مسکن مهر قوچان
یک قطعه زمین تجاری در شهر تایباد

 9قطعه زمین مسکونی در شهر مه ولات)فیض آباد(
اداره کل راه و شهرسازي خراسان رضوي در نظر دارد در اجراي ماده ۹ قانون ساماندهي و حمایت از تولید و عرضه مسکن قطعات ذیل را 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد(،طبق شرایط ،مدارک و برنامه زمانی مندرج در سامانه مذکور از طریق تشریفات 
مزایده واگذار نماید.لذا جهت شــرکت در مزایده موصوف، می توانید از مورخ ۱402/0۷/۱۷لغایت ۱402/0۷/20)حتما تا این تاریخ با 

توکن وارد سایت و اسناد دانلود شود( و مهلت پرداخت ودیعه و ارائه پیشنهاد تا تاریخ ۱402/0۷/۳0 به سامانه ستاد مراجعه نمایید.

جهت دریافت اطلاعات بیشتر به سایت اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی به ادرس اینترنتی )http://razavi.mrud.ir( و سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس اینترنتی )www.setadiran.ir( مراجعه نمایید.لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاري 
فراخوان اعم از دریافت و تحویل اسناد و سایر مراحل مرتبط با آن، تنها از طریق درگاه سامانه ستاد انجام خواهد شد و دریافت و تحویل اسناد 
از سایر محل ها امکان پذیر نخواهد بود.                                                                                                                                                         

اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی
شناسه آگهی۱5۸05۹۱
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حفاظت از رودخانه ها به عهده چه کسی است؟

مالکیت خصوصی بر ثروت ملی!
حفاظت از رودخانه ها به 
عهده وزارت نیرو اســت 
اما آیــا با توجه به بودجه 
و امکانــات این تکلیف را به 

درستی انجام می دهد؟ 
اخیراً اتفاقات و گزارش های 
منتشر می شود که نشان می 
دهد وزارت نیرو در قبال ابراز 
مالکیت های شخصی نسبت به رودخانه 
ها عملکرد شایســته ای ندارد و یا کلا 

منفعل برخورد می کند. 
این انفعال باعث می شــود اشــخاص 
حقیقی و حقوقی بــه راحتی و بدون 
گرفتن حکم قضایی اقدام تصاحب و یا 
بعضاً اخذ سند برای رودخانه ها کرده 
و این اموال عمومی را به مالکیت خود 

درآورند. 
نمونه آن شــرکت آب منطقه خراسان 
است که به نظر می رسد در قبال ابراز 
مالکیت رودخانه استراتژیک چهل بازه  
توســط مدعیان قدرتمند توان مقابله 
چندانی ندارد و از ســوی وزارت نیرو 
نیز اقدام خاصی صورت نپذیرفته است. 
تا جایی که مطابق اطلاعات واصله به 
زودی شــاهد اولین مالکیت خصوصی 
بر این ثروت ملی و عمومی آن هم در 
سکوت مطلق وزارت نیرو خواهیم بود. 

در واقع همین انفعال باعث شد توجه 
سایرین به موضوع مالکیت رودخانه که 
جزء اموال عمومی است جلب و مناقشه 

آغاز شود. 
اما آنچه منجر به اعتراض کنشــگران 

محیط زیســتی شده تاثیر عایق شدن 
رودخانه به دنبال ســاخت و ساز روی 

رودخانه بر مشهد است. 
حفظ شاکله های طبیعی و کارکردهای 

اکولوژیک
یکی از اعضای کارگروه حقوقی شورای 
تشــکل های محیط زیســت و منابع 
طبیعی نهادهای مدنی در این خصوص 
به صبــح امروز گفت: آنچه ما به عنوان 
کنشگران محیط زیست با نگاه طبیعت 
مدار نســبت به عرصه هــای طبیعی  
و اندامهای زیستی مانند کوه و جنگل و 
رودخانه داریم حفظ شاکله های طبیعی 

و کارکردهای اکولوژیک آن است.  
مســعود امیرزاده ادامــه داد:رودخانه 
سامانه ای است که اجزای گوناگون دارد 
و همه اجزا آن نیز به اندازه آب رودخانه 
حائز اهمیت است چرا که رودخانه ها 
دارای حاشیه ســبز طبیعی و پوشش 
کرانرودی بوده؛ همچنان که در بسیاری 
از نقاط کشور جنگل های کران رودی، 
ساختار و کرانه رودخانه ها را حفظ می 
کنند.از این رو ما در خصوص رودخانه 
ها با مجموعه ای پیچیده طرف هستیم 
که هریک از اجزا آن مانند حاشیه، بستر 
و مورفولــوژی رودخانــه حائز اهمیت 
اســت. از این رو هر گونــه مداخله در 
این سامانه طبیعی فواید اکولوژیک آن 
را ســلب کرده و عواقب زیان بار آن نه 
تنها متوجه شهر و مردم  و منابع آبی و 
نسلهای آتی خواهد شد بلکه اکوسیستم 

رودخانه نیز به هم می ریزد.  

مالکیت شخصی نسبت به منابع طبیعی محل 
نزاع خواهد بود  

امیــرزاده در خصوص عدم وجود قانون 
مالکیت شــخصی رودخانه هــا بیان 
کرد:طبق قانون ملی شدن عرصه های 
طبیعــی ســال ۱۳4۱  و نیز اصل 45 
قانون اساسی، قانون گذار تکلیف بدنه 
های طبیعی کشــور را مشخص و آنها 
را متعلق به امــوال عمومی اعلام کرده 
اســت. بنابراین قانون گذار توسط این 
قانون مشخص کرده اموال عمومی محل 
نزاع و مناقشه نیست چرا که امر مالکیت 

خصوصی محل نزاع و منفعت است.  
وی افزود:قانون گذار حاکمیت را بر اینها 
جاری کرد و در حاکمیت هم این مهم 
به دســتگاه حکومت برای مراقبت به 
بهترین نحو  واگذار شد.   این کنش گر 
محیط زیست اظهارداشت:استفاده دل 
بخواهی از ســامانه های طبیعی اعتبار 
امر حاکمیت را که بالاتر از حق مالکیت 
است کاهش داده و تبدیل به محل نزاع 
می کند و مســابقه بر مبنای مالکیت 
جویی در کشور اتفاق می افتد. در واقع 
اموال عمومی از این جهت مشمول امور 
حاکمیتی شــدند که از دایره منفعت 
خارج شــوند.  به گفته او صدور سند 
شخصی برای رودخانه توسط وزارتخانه 
ای که وظیفه مراقبت از یک رودخانه را 
دارد ، منجر به باز شدن باب مالکیت و 
منفعت شده است.  به همین دلیل بود 
که فعالان زیست محیطی می گفتند 
ماش هیچگاه وزارت نیرو برای دفاع و 

حفظ این اراضی ســندی نمی داشت 
تا به آن اســتناد کند، می بستیم که 
مدعیــان در پرونده چهل بازه به باطل 
شدن سند وزارت نیرو استناد می کنند 
و ادعا می کنند آنجا ســند ندارد پس 

دیگر رودخانه نیست. 
در حالیکــه موضوع اصلی در خصوص 
رودخانه ها به عنوان عرصه های طبیعی 
که باید توســط وزارت نیرو به عنوان 
شریان تامین آب های زیر زمینی حفظ 
شود در کشــمکش مالکیت و منفعت 

طلبی و مناقشه افتاده است 
رودخانه رگ حیاط شهر است  

مسعود امیرزاده علاوه بر این یاد آور شد: 
شهر مشــهد دچار بحران آبی است و 
ممکن است فرونشست نیز داشته باشد 
و آب آن توسط آبخوان رودخانه سالم 
قابل تامین اســت. رودخانه رگ حیاط 
است و نباید با ساخت و ساز عایق شود. 
وقتی محل نزاع یا ســاخت و ساز شود 
عملا از فواید طبیعی خود محروم می 
گردد.لذا ســاخت و ساز بر روی چهل 
بازه به زیان محیط زیست و شهر مشهد 

تمام می شود.  
سند مالکیت شخصی برای رودخانه محل 

ایراد است  
او خاطر نشان کرد:طبق قانون، شوارع عام 
قابل سند گرفتن نیست. چرا که به نوعی 
حق ارتفاقی بوده و وضعیت رودخانه نیز 
چنین مشابهتی دارد و برای بستری که 
محل آبگذر هســت اصولا صدور سند و 

مالکیت ، محلی از اعراب ندارد.

پیش نویس »لایحه حمایت از حقوق 
سالمندی« آماده شد

رئیس دبیرخانه شورای ملی 
ســالمندان از آماده شــدن 
پیش نویس لایحه حمایت از 
حقوق ســالمندان خبر داد و 
گفت: از آنجایی که باید پیش 
از ارائه پیش نویس به مجلس 
نظرات دستگاه های عضو اتخاذ 

شود، هم اکنون در حال نهایی کردن نظرات کارشناسی هستیم تا لایحه 
در روند اجرایی خود قرار گیرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، مژگان رضازاده با 
اشاره به اینکه موضوع حقوق سالمندی از موضوعات حائز اهمیت در 
نظام های حقوقی دنیا محســوب می شود، تصریح کرد: در سند ملی 
سالمندان برنامه ها و فعالیت های مربوط به حوزه سالمندی دستگاه ها 
مشخص شده است. به عبارتی سند ملی سالمندی نقشه راهی برای 
ارتقای وضعیت سالمندی در راستای تغییرات جمعیتی کشور محسوب 

می شود.
وی با اشاره به تفاوت سند ملی سالمندی و لایحه حمایت از حقوق 
سالمندان، گفت: در سند ملی سالمندی نقشه راهی تدوین شده است 
که دستگاه ها براساس آن نقشه راه  اقدامات خود را عملیاتی می کنند، اما 
لایحه حمایت از حقوق سالمندان به حمایت از حقوق سالمندی مربوط 

می شود که توسط مجری تخصصی و برای بررسی مفاد قانونی است.
رئیس دبیرخانه شورای ملی سالمندان درباره آخرین وضعیت لایحه 
حمایت از حقوق ســالمندان اظهار کرد: در حال حاضر پیش نویس 
لایحه حمایت از حقوق سالمندان آماده شده است و از آنجایی که باید 
نظرات دستگاه های عضو نیز اتخاذ شود، هم اکنون در حال نهایی کردن 

نظرات کارشناسی هستیم تا لایحه در روند اجرایی خود قرار گیرد.
رضازاده اعلام کرد که پس از انجام اقدامات نهایی، موضوع برای تصویب 

در مجلس شورای اسلامی روند قانونی خود را طی خواهد کرد.
وی تصریح کرد: ۱۶ دستگاه عضو شورای ملی سالمندان هستند که 
پیش نویس این لایحه برای تمامی صاحب نظران حوزه سالمندی از 
جمله دستگاه های عضو شورای ملی سالمندان فرستاده شده است؛ 
زمانی که این جلسات تشکیل و براساس نقطه نظر دستگاه ها بررسی 
شود، پس از تصویب شــورای ملی سالمندان پیش نویس لایحه به 

مجلس ارسال خواهد شد.

برنامه جدید پلیس برای کاهش سرقت
فرمانده کل انتظامی از اقدامات 
جدید پلیس بــرای کاهش 
سرقت در کشــور خبر داد و 
گفت: با همکاری و صحبتی 
که با قوه قضاییه انجام شــد، 
قرار است سارقان را به صورت 

هوشمند رصد کنیم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، سردار احمدرضا 
رادان؛ فرمانده کل انتظامی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: پیام ما به 
اراذل و اوباش این است که اگر هوس گردن کشی کنند، با حکم قانون 

گردن آنها را پایین می آوریم.
وی افــزود: پلیس به هیچ عنوان اجازه نمی دهد اراذل و اوباش چه در 

فضای حقیقی و چه در فضای مجازی عرض اندام کند.
رادان با اشاره به اقدامات جدید پلیس در زمینه سرقت گفت: برخی 
از سارقان هستند که به دفعات بسیاری سرقت کردند در واقع سرقت 
کردن شغل و کسب آنها محسوب می شود به همین دلیل در آینده ای 
نزدیک با هماهنگی قوه قضاییه این افراد را به صورت هوشمند رصد 

می کنیم و در هر لحظه و مکان در رصد پلیس خواهند بود.
فرمانده کل انتظامی بیان کرد: با این اقدامات پیش بینی می کنیم که 

سرقت به شدت کاهش پیدا کند و رضایت مردم افزایش پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: البته از مردم درخواست می کنیم که از اموال خود 

حفاظت کنند و سارق را در اجرای اهداف شوم خود ناکام بگذارند.
فرمانده کل انتظامی به لزوم تامین مسکن سازمانی برای پلیس اشاره 
کرد و گفت: در نظر داریم با صحبت هایی که با رئیس جمهور، رئیس 
قوه قضاییه و دیگر مسئولان کرده ایم، بتوانیم تا سه سال آینده ۱00 

هزار مسکن سازمانی برای پلیس بسازیم.
فرمانده کل انتظامی کشور در پایان در پاسخ سؤالی مبنی بر تسلیم یا 
مقاومت مردم در مقابل سارقان و حمایت پلیس از این افراد بیان کرد: 
پلیس همواره در کنار مردمی مظلوم قرار خواهد داشت که به نوعی به 
آنها ظلم و ستمی روا گشته است و در این میان هیچ گاه میان کسی 
که در مقابل سارق مقاومت می کند یا از خود مقاومتی نشان نمی دهد 

تفاوتی قائل نیست.

خبر

ی 
هر

 طا
امه

هنگ
گار

خبرن

تنها مرجع آزمون های نهایی 140۳ کتاب درسی است
رئیس مرکز نظارت و ارزشیابی آموزش 
و پرورش با اشــاره بــه اینکه مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی موجب 
مرجعیت معلم و کلاس درس شــد، 
گفت: مرجع آزمــون های نهایی هم 

صرفا کتاب درسی است.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از تســنیم، محسن زارعی در 
یک برنامه تلویزیونی با اشاره به اینکه 
سهم سوابق تحصیلی در کنکور سال 
جاری 2۶ درصد از 40 درصد مربوط 
به دروس عمومی و  ۱4 درصد ســهم 
دروس تخصصــی بود، بیــان کرد: با 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به برابری آموزشــی نزدیک تر شدیم 
و نمی توان گفت به طور کامل عدالت 

آموزشی برقرار شد.
وی ادامه داد: جدولی از اســتان های 
کشــور داریم که در آن ۱۱ اســتان 
برخوردار بیشــترین میزان رتبه های 

زیر ۳000 را داشتند و با تحلیل  این 
استان ها دریافتیم  اگر صرفاً نمره آزمون 
سراســری ملاک باشد این ۱۱ استان 
برخوردار سهم بیشــتری از رتبه های 
بالا دارند اما اگر صرفاً سوابق تحصیلی 
ملاک باشد ۷ استان از ۱۱ استان سهم  
متعادل تــری پیدا می کنند همچنین  
۱۱ اســتان پایین جدول که جزو کم 

برخوردارها هستند سهم بیشتری به 
خودشان اختصاص می دهند.

زارعی تاکید کرد: یکی از اهداف مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی هم این 
موضوع بود و همچنین موجب شــد 
مرجعیت به مدرسه و معلم و کلاس 
درس برگــردد چراکه همه داوطلبان 
شــرکت کننده حتی کسانی که قبل 

از ســال ۱۳۸4 دیپلــم گرفتند باید 
دارای سابقه تحصیلی باشند پس همه 
داوطلبان باید دارای این سابقه باشند.

رئیس مرکز نظارت و ارزشیابی آموزش 
و پرورش درباره سوابق تحصیلی دانش 
آموزان در هنرســتان ها گفت: چون 
هــدف از آموزش ایــن دانش آموزان  
مهارت افزایی بوده است؛  آزمون های 
نهایــی ندارنــد اما برای شــرکت در 
آزمون هنر به آنان فرصت داده شــد 
تا با شــرکت در امتحان نهایی دروس 

عمومی خودشان را امتحان بدهند.
وی با اشاره به اینکه برای کنکور ۱40۳ 
سهم سابقه تحصیلی 50 درصد قطعی 
و برای کنکور ۱404 سهم سوابق ۶0 
درصد است، بیان کرد: در کنکور سال 
۱404 امتحــان نهایی برای پایه دهم 
و یازدهم به صورت کشــوری برگزار 
می شود که مواد درسی برای هر رشته 

مشخص شده است.
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درگاه پرداخت امن

محققان« کار  دستور  در  مشهد  کلانشهر  گسل های  نقشه  تدقیق  معاون اداره کل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی منطقه شمال شــرق، »کشف 
رود«، »تــوس«، »جنوب مشــهد« و 
»سنگ بست-شاندیز« را 4 گسل مهم 
کلانشــهر مشهد دانســت و گفت: در 
قسمت شمال مشهد و در حریم گسل 
»کشــف رود« تقریبا معضل اصلی این 
است که بافت فرسوده مشهد در مجاورت 
این گسل است، در حالی که این گسل 
یک گسل فعال به شمار می رود و با بافت 

فرسوده شهری فاصله نزدیکی دارد.
هادی شــریفی در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به گســل های کلانشهر مشهد با 
تاکید بر اینکه در این کلانشهر 4 گسل 
اصلی وجود دارد، دو گســل »کشــف 
رود« و »توس« در شــمال مشهد و دو 
گسل  »جنوب مشهد« و »سنگ بست-

شاندیز« در جنوب مشهد با امتداد شمال 

باختر  جنوب خاور در شمال و جنوب 
مشهد کشیده شده اند، افزود: از این تعداد 
گســل اصلی، گسل »کشــف رود« در 
شمال و گسل »سنگ بست« در جنوب 
مشهد دارای فعالیت لرزه زا هستند. گسل 
کشف رود جزء گســل های فعال است 
و مهمترین فعالیت آن بــا بزرگای ۶.۱ 
در سال 20۱۷ در سفیدسنگ به ثبت 

رسید.
وی زلزله های ۶.۶ در سال ۱۶۷۳ میلادی 
معادل ۱052 خورشــیدی که موجب 
تخریب بخش بزرگی از شهر مشهد شد را 
از دیگر رخدادهای لرزه ای گسل »کشف 
رود« نام برد و اظهار کرد: گسل  »جنوب 
مشــهد« به طول ۱۱۶ کیلومتر، طول 

گسل »کشف رود« ۱۶4 کیلومتر، گسل 
»توس« ۸۶ کیلومتر و گســل »سنگ 
شاندیز« ۷4 کیلومتر برآورد شده و این در 

حالی است که گسل »جنوب مشهد« با 
وجود آنکه گسل بزرگی به شمار می رود، 
ولی تاکنون نه فعالیت تاریخی )قبل از 

استفاده از دستگاه های لرزه نگار در ایران( 
و نه فعالیت دستگاهی )زلزله های ثبت 
شده با دستگاه های لرزه نگار( داشته، ولی 
گسل های شمال مشهد به لحاظ لرزه ای 

بسیار مهم هستند.
شریفی، اهمیت گسل »جنوب مشهد« 
را بــه دلیل تمرکز عمــده بخش بلند 
مرتبه ســازی در جنوب شــهر مشهد 
عنوان کرد و یادآور شد: مطالعه در زمینه 
وضعیت استقرار ساخت و ساز سازه های 
بلندمرتبه در حال اجرا شدن است، ولی 
ما همچنان منتظر تصمیم گیری و تامین 
اعتبار انجام این مطالعات هستیم تا فرآیند 
تعیین حریم دقیق گســل ها با قطعیت 
بالاتری اجرا شود؛ چرا که حریم ۳00 متر 
کنونی در پیرامون گسل ها از لحاظ اندازه 
و دقت، از عدم قطعیت بالایی برخوردار 
است و بر اساس استانداردها، اعمال این 

حریم نادرست است.
معاون اداره کل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی منطقه شمال شرق با بیان اینکه 
در حال حاضر برای استانداردسازی حریم 
گسل ها اقدامی نشــده و مبنای کاری 
همان حریم ۳00 متر اســت، ادامه داد: 
در قسمت شمال مشهد و در حریم گسل 
»کشــف رود« تقریبا معضل اصلی این 
است که بافت فرسوده مشهد در مجاورت 
این گسل است، در حالی که این گسل 
یک گسل فعال به شمار می رود و با بافت 

فرسوده شهری فاصله نزدیکی دارد.
وی افزود: گسل  »جنوب مشهد« در بخش 
مهمی از بافت شهری در حال توسعه و 
شامل محدوده بلندمرتبه سازی قرار گرفته 
که البته در بخش  جنوب شرقی این گسل  
که از شهر مشهد خارج می شود، در حال 
حاضر توسعه بلندمرتبه سازی انجام نشده 

است.
شــریفی با بیان اینکه تهیه نقشه های 
تدقیق شده برای سبزوار و نیشابور را در 
دستور کار داریم، گفت: با توجه به توسعه  
قابل توجه دو شهر سبزوار و نیشابور، تهیه 
نقشه های دقیق شده گسل های این دو 

شهرستان را در دستور کار داریم.
معاون اداره کل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی منطقه شمال شرق در خصوص 
جابه جایی ســازه های مهم ساخته شده 
در حریم گسل ها تاکید کرد: تا زمانی که 
اطلاعات دقیق تری از ساز و کار گسل ها،  
نرخ جابجایی گســل ها و بزرگای زلزله 
احتمالی ایجاد شده توسط این گسل ها 
در اختیار نداشته باشیم، نمی توانیم از نظر 
علمی در مورد سازه ها و ضوابط ساخت 
و ساز آنها اظهار نظر کنیم، ضمن اینکه 
در مورد سازه های ساخته شده در حریم 
گسل ها بعد از تکمیل مطالعات متناسب با 
موقعیت سازه در حریم، درجه اهمیت و 
نوع سازه تصمیم گیری می شود که بیشتر 

مرتبط با متخصصین سازه خواهد بود.
اهمیت مطالعات و پیش بینی مخاطرات

وی با بیان اهمیت مطالعات و پیش بینی 
مخاطرات، گفت: متاسفانه مدیریت بحران 
در کل کشــور به گونه ای است که بعد 
از وقوع بحران به فکر چاره اندیشــی و 
اختصاص بودجه جهت جبران خسارت 
است و به طور کلی مطالعات پیشگیری 
و پیش بینی مخاطرات در آن جایگاهی 
ندارد و مــا بارها این موضــوع را اعلام 
کردیم، ولی تنها در زمــان وقوع زلزله، 
مجددا کارگروه ها تشکیل می شود و بعد 
از فروکش کردن اثرات زلزله، موضوع آن 

به کنار گذاشته می شود.

شریفی خاطر نشان کرد: مهمترین چالش 
ما در تهیه  این نقشه ها این است که متولی 
اجرای آن وزارت راه و شهرسازی است و 
این وزارتخانه بیشتر درگیر مسائل مربوط 
به راه و به خصوص مسکن هستند و مرکز 
تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی به 
عنوان بازوی کمکی این وزارتخانه نیز توان 
اجرایی و مدیریت موضوع را دارا نیست. از 
این رو رویکرد این وزارتخانه برای مدیریت 
مخاطرات کمرنگ شــده، به گونه ای که 
روند پایش مخاطرات بــه خصوص در 

استان ها با چالش مواجه شده است.
شریفی ادامه داد: سازمان زمین شناسی 
طبــق وظایف حاکمیتــی و ذاتی خود 
همچنان به ماموریت خود در زمینه پایش 
مخاطرات توجــه دارد و در صورت وقوع 
مخاطراتی، آن را مطالعه و گزارش های آن 
را تهیه می کند، ولی مسیر ما برای ادامه 

حرکت تا حد قابل توجه محدود است.
وی در خصــوص اجــرای طرح تدقیق 
گسل های شــهر مشــهد، توضیح داد: 
ســازمان مدیریت بحران در ســال ۹۷ 
قانونی را مصوب کرد که بر اساس آن مقرر 
شد نقشه تدقیق 5 کلانشهر »مشهد«، 
»کرج«، »تهــران«، »تبریز« و »کرمان« 
تهیه شود. تا آن زمان نقشه های 25 هزار 
بزرگترین مقیاسی بود که برای شهرها 
تهیه شــده بود، در حالی که نقشه های 
مقیاس شــهری باید در اندازه های یک 
هــزار، یک به پانصد و یک به دویســت 
باشد تا بتوان در مقیاس سازه های شهری 

تصمیم گیری کرد.
معاون اداره کل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی منطقه شمال شرق، اظهار کرد: بر 
اساس این قانون تاکید شده بود که برای 
این 5 کلانشهر نقشه های گسل دقیق شده 
تهیه شود، ولی از آنجایی که اجرای این 
طرح بسیار تخصصی، پرهزینه و زمان بر 
است، از سازمان زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی درخواست شد تا برای تهیه این 
نقشه شرح خدمات و برآورد  هزینه صورت 

گیرد.
شــریفی خاطر نشــان کرد: بر اساس 
برآورد سازمان در ســال ۹۷ با توجه به 
پوشــش آبرفتی و ســازه ای در محیط 
شــهری و محدودیت مطالعات سطحی 
و زیر سطحی، مطالعات در چند مرحله 
طراحی و برآورد هزینه انجام شد که به 
دلیل محدودیت های بودجه ای مرحله اول 
شامل مطالعات میدانی و زیر سطحی در 
حد مطالعات ژئوفیزیک تایید و اجرایی 

شد.
به گفته وی، متاسفانه علی رغم مخالفت 
ســازمان قبل از انجام مطالعات تدقیق 
گسل های با مقیاس ۱:25000 تصویب 
و حریم ۱50 متر در طرفین گســل ها 
برای ســازه های با اهمیت خیلی زیاد 
و زیاد، تصویب و ابلاغ شــد که با انجام 
مطالعات میدانی و مطالعات ژئوفیزیک 
تا حدودی مسیر عبور گسل ها، تدقیق 
و گزارش و نقشــه آن در اختیار مراجع 
ذی صلاح جهت تائید، تصویب و ابلاغ 

قرار گرفت.
معاون اداره کل زمین شناسی و اکتشافات 
معدنی منطقه شــمال شرق با تاکید بر 
اینکه بر اســاس این داده هــا هنوز هم 
نمی توان حریم دقیق برای گسل ها تعیین 
و بر مبنــای آن پارامترها طراحی و نوع 
ساخت و ساز را تعیین کرد، یادآور شد: 
مطالعات مربوط به تهیه نقشه های تدقیق 
گسل های کلانشهر مشهد در حال حاضر 
فقط شامل مســیر دقیق شده گسل ها 
است که مطالعات تکمیلی جهت تعیین 

حریم را نیاز دارد.

)) با استفاده از لامپهای LED و کم مصرف در هزینه برق مصرفی خود صرفه جو�یی کنیم ((
»آگهی تجدید مناقصه عمومي یک مرحله ای با ارزیابی کیفی یکپارچه

 به شماره ش/ 12 /1402 
شرکت برق منطقه ای خراسان در نظر دارد؛ انجام خدمات نظافتی پستها و ادارات امور انتقال نیروی جنوب به صورت حجمی را از طریق 

برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی یکپارچه به پیمانکار حایز شرایط ، واگذار نماید.

*شرایط لازم برای ورود به مناقصه:
-   دارا بودن گواهینامه صلاحیت معتبر ایمنی از اداره تعاون،کار و رفاه اجتماعی. 

- دارا بودن گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری )با کد فعالیت عمومی و حداقل رتبه با توجه به مبلغ برآوردی( از اداره تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی.

*نحوه دریافت اسناد مناقصه : 
مناقصه گران حایز شرایط می توانند  پس از ثبت نام در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و بدون پرداخت هزینه فایل اسناد مناقصه 

را بارگیری نمایند. 
*تاریخ دریافت اسناد مناقصه: 

از ساعت ۱0 صبح یکشنبه به تاریخ ۱402/0۷/۱۶ تا ساعت ۸ صبح چهارشنبه به تاریخ ۱402/0۷/۱۹
*تاریخ بارگذاری اسناد مناقصه: حداکثر تا ساعت 00 : ۱2 ظهر شنبه  به تاریخ ۱402/0۸/0۶

*تاریخ و محل  تحویل اسناد: از پیشنهاد دهندگان تقاضا می گردد ؛ ابتدا تصویر کلیه مستندات و مدارک
 )پاکت کیفی و الف ،ب و ج ( را درسامانه تدارکات الکترونیکی دولت حداکثرتا ساعت ۱2 ظهر شنبه  به تاریخ  ۱402/0۸/0۶ بارگذاری 
نمایند و اصل پاکت الف با شرایط درج شده دراسناد مناقصه درپاکت لاک و مهرشده تا ساعت ۸ صبح یک شنبه مورخ ۱402/0۸/0۷ 
پس از ثبت در دبیرخانه شرکت برق منطقه ای خراسان به آدرس:مشهد - انتهای بلوار وکیل آباد - نرسیده به جاده شاندیز- سمت 

راست - به امور تدارکات و قراردادها - دورنگار ۶۱0۳۶2۹ ۳-05۱ تحویل نمایند.
*تاریخ و محل گشایش پاکتهای مناقصه: ساعت 00  : ۱0 صبح یک شنبه  به تاریخ ۱402/0۸/0۷ در محل امور تدارکات و قراردادها.

* در صورت نیاز به دریافت توضیحات بیشــتر، متقاضیان می توانند با امور تدارکات و قراردادها به شــماره ۳۶۱0۳۶۱4-05۱ تماس 
حاصل فرمایند.

*به پیشنهادهای فاقد امضا ، مشروط ، مخدوش وپیشنهاداتی که بعداز انقضا مدت مقرر واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثرداده نخواهد شد.
*پیشنهاد دهنده موظف به ارایه تضمین معتبر و قابل تمدید مطابق آیین نامه تضمین درمعاملات دولتی می باشد و پیشنهادهای فاقد 

سپرده، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمترازمیزان مقرر، چک شخصی و نظایرآن مورد پذیرش واقع نخواهد شد.
*سایراطلاعات و جزییات دراسنادمناقصه درج شده است .

ضمناً متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر، به پایگاه های اطلاع رسانی به آدرس ذیل مراجعه نمایند:
http://tender.tavanir.org.ir                                                                               پا�گاه اطلاع رسانی معاملات توانیر
http:/iets.mporg.ir                                                                                                پا�گاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
www.krec.ir                                                                    پا�گاه اطلاع رسانی مناقصات شرکت برق منطقه ای خراسان
www.setadiran.ir                                                                                      »سامانه تدارکات الکترونیکی دولت »ستاد

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خراسان
شناسه آگهی۱5۷۹4۹۱


